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El candidat a l’alcaldia de Tortosa, Xavier Faura, considera que, una vegada iniciats els tràmits per 
a la construcció del nou hospital de les Terres de l’Ebre a Tortosa i, alhora, de l’actualització i 

ampliació de l’Hospital Verge de la Cinta, “és el moment de començar a treballar en el que ha de ser el 
nou projecte per a l’espai que quedarà disponible quan tots dos projectes estiguin enllestits”. P4

«El cabal ecològic del riu Ebre 
està garantit»

La vicepresidenta tercera del govern espanyol, Teresa Rivera, ha respost a la carta que la 

consellera d’Acció Climàtica, Teresa Jordà, li va enviar per demanar que es garanteixi el 

cabal ecològic de l’Ebre per protegir la biodiversitat i fer viable el cultiu d’arròs. 

                    P3

« « Un centre assistencial pioner per a la gent gran,Un centre assistencial pioner per a la gent gran,
la proposta de Faura per a l’espai de la proposta de Faura per a l’espai de 

l’Hospital de Tortosa Verge de la Cintal’Hospital de Tortosa Verge de la Cinta  »»
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El Departament de Salut 
està incorporant la figura 

de l’higienista dental en tots 
els equips d’atenció primària 
de Catalunya. 
Des del mes de desembre, 
quan es va començar a intro-
duir aquest nou professional 
als Centres d’Atenció Primària 
(CAP), ja s’han incorporat els 11 
higienistes previstos a la regió 
sanitària Terres Ebre.

La incorporació d’aquesta figura 
suposa l’inici del desplegament 
de la Llei de salut bucodental, 
que es farà progressivament 
durant els pròxims 5 anys, i 
també és una de les accions 
recollides en el Pla de Salut de 
Catalunya 2021-2025.
Els higienistes dentals s’inte-
gren a les unitats d’odonto-
logia, que fins ara comptaven 
amb odontòlegs i tècnics en 

Salut incorpora 11 higienistes dentals a l'atenció primària de Terres de l'Ebre

cures auxiliars d’infermeria, de 
manera que s’amplia la cartera 
de serveis augmentant les acti-
vitats preventives adreçades a la 
comunitat i millorant el segui-
ment de les malalties bucoden-
tals en grups de risc.

La seva funció és fer activitats 
de prevenció i promoció de la 
salut bucodental, així com fer 
el seguiment i tractament pre-
ventiu de càries i patologies 
periodontals de baixa comple-
xitat als CAP i a la comunitat. 
Aquesta figura, doncs, facilita 
que l’odontòleg destini més 
temps a les patologies de més 
complexitat, desenvolupant al 
màxim les seves competències.
En una primera fase, aquest nou 
servei s’adreça als infants de 
fins a 14 anys, dones embaras-
sades, població amb discapaci-
tat, pacients que segueixin de-

terminats tractaments sanitaris, 
com ara oncològics, i persones 
en risc de vulnerabilitat socio-
econòmica, amb l’objectiu final 
d’arribar a tota la ciutadania.

Montserrat Gisbert, referent 
dels odontòlegs a l’Atenció Pri-
mària de Terres de l’Ebre, ha 
valorat que “amb la incorpo-
ració d’higienistes es reforça 
l'equip d'odontologia d'Aten-
ció Primària, i suposa un im-
puls a l'atenció bucodental a 
tot el territori. Volem arribar 

a la major part de la població 
amb la realització d'activitats 
comunitàries basades fona-
mentalment en la prevenció 
en salut bucodental dintre dels 
nostres Equips d'Atenció Pri-
mària”. Gisbert ha definit la me-
sura com “un pas endavant en 
la salut bucodental”.

Íngrid Roca, gerent de la Re-
gió Sanitària Terres de l'Ebre, ha 
assegurat que "la incorporació 
dels higienistes és una mesu-
ra de promoció de la salut que 
s'està duent a terme a través de 
l'Atenció Primària, en aquesta 
línia de nous rols professionals 
que s’estan incorporant com 
els referents de benestar emo-
cional, nutricionistes i, d'aquí 
a poc temps, tindrem també 
la figura del fisioterapeuta a la 
primària de totes les Terres de 
l'Ebre".

Isabel Carrasco

David Aviles

Jesús Ruiz
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La campanya de les 
eleccions municipals 2023 

comença a la mitjanit en punt.

Aquesta és una cita imperdi-
ble, en una hora clau, perquè 
els i les candidates dels dis-
tints partits es facin la fotogra-
fia enganxant el primer cartell 
electoral. La cursa s’inicia amb 
aquest ritual i culmina amb la 
formació dels plenaris que han 
de dirigir la vida municipal en 
els propers quatre anys.
L’Ajuntament és l’administra-
ció que la ciutadania té més 
a mà, la més propera i la pri-
mera responsable en garantir 
el benestar del veïnat. De fet, 
la vida de la ciutadania està 
estretament lligada a les ac-
cions que s’emprenen des de 
l’Ajuntament. És la porta de la 
Casa Gran la primera a la que 
truquen les persones quan ne-
cessiten quelcom, ja es tracti 
d’assumptes comuns, socials i 
generals, fins a familiars i par-
ticulars.
Segons la darrera enquesta 
publicada sobre les preocu-
pacions dels catalans, hi ha 
diversos assumptes que ens 
creen desassossec: el primer 
és la sequera que prové del 

canvi climàtic; molt a prop 
segueix la guerra d’Ucraïna i 
les seves conseqüències a ni-
vell global, com ara l’apujada 
dels preus (que no dels sous), 
l’augment de la inflació, l’en-
cariment del cistell de la com-
pra i de retruc, la creixent pre-
carització de les famílies. Com 
a dada, els usuaris dels Bancs 
d’Aliments han crescut en un 
20% respecte a anys anteriors. 
El repunt és tan fort, que els 
Bancs d’Aliments ha de portar 
a terme distintes campanyes al 
llarg de l’any i les tones d’ali-
ments i altres productes que 
recullen, els allarguen només 
unes setmanes.
En totes aquestes problemà-
tiques la gestió dels ajunta-
ments és fonamental. Pel que 

EDITORIAL

fa a la gestió dels serveis mu-
nicipal, els ajuntaments tenen 
la responsabilitat de l’arranja-
ment de carrers, places, vies 
públiques, neteja, infraestruc-
tures de la ciutat, construcció 
d’equipaments i tota mena de 
serveis públics. Però, la gestió 
dels alcaldes, alcaldesses i els 
seus equips de regidors i regi-
dores, va molt més enllà.
Què hauria passat en pandè-
mia, sense la determinació 
dels alcaldes i les alcaldesses? 
Quants cops van haver d’im-
provisar una gestió tan difícil, 
seguint unes directrius sanità-
ries i polítiques que canviaven 
cada dia? El mateix ha passat 
amb les persones ucraïneses 
que han arribat fugint de la 
guerra: han sigut els ajunta-

ments qui han hagut de res-
pondre per acollir-les i inte-
grar-les. I així amb tants altres 
temes i problemàtiques que 
cada poble i ciutat es coneix.
Sigui com sigui, amb clars i 
ombres, errors i encerts, els 
alcaldes i les alcaldesses han 
donat compliment al com-
promís de tirar endavant el 
seu programa electoral, en un 
mandat municipal especial-
ment complicat.
La campanya electoral que 
comença aquesta nit és la 
porta que obre i tanca. Tanca 
el mandat 19-23 i obre el 23-
27, en ocasions amb equips 
renovats i en altres, amb alcal-
des i alcaldesses que optaran 
a revalidar la confiança de la 
ciutadania per continuar les 
obres, els projectes, l’activació 
de la vida social i cultural en el 
seu sentit més ample.
A partir d’avui els i les caps de 
llista podran demanar el vot. 
L’obligació de la ciutadania és 
respondre a aquesta crida i es-
collir l’opció que més s’ajusti a 
la pròpia ideologia. Els i les al-
caldables ja estan en campa-
nya i quan arribi el dia 28 de 
maig caldrà valorar si merei-
xen un vot de confiança.

Inici de la campanya electoral

La seva funció és fer activitats de prevenció i promoció de la salut bucodental, així com fer el seguiment i tractament de càries 
i patologies de baixa complexitat.

Aquest nou servei s’adreça, en una primera fase, a les persones més vulnerables, com ara els infants i adolescents, les dones 
embarassades i les persones en risc de vulnerabilitat socioeconòmica, entre d’altres.
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Hospital 
Comarcal 

d’Amposta
El tancament de l’exercici 
després d’impostos del l’HCA 
“ha estat al 2022 en positiu 
amb un benefici de 1.073.000 
euros, un resultat fruit de la 
gestió de la despesa, l’op-
timització dels recursos, al 
compliment i en alguns pro-
cessos la superació l’activitat 
pactada amb el CatSalut i te-
nir tots els procediments tant 
diagnòstics com quirúrgics 
dintre del període de garantia. 
Una xifra rècord que ha doblat 
el millor resultat econòmic 
aconseguit mai per l’hospi-
tal que fou al 2013 amb poc 
més de 400.000 euros, un 
resultat que ha permès tam-
bé augmentar en 10 jornades 
el nombre de professionals. 
Els beneficis es reinvertiran a 
l’HCA en millores de l’edifici, 
en inversió tecnològica i en 
el benestar i servei dels usu-
aris i professionals del centre 
sanitari.

MÉS NOTÍCIES

Premi 
Salvador 

Fornós
Al Centre Cultural del Delta es 
va dur a terme el lliurament 
del 1er Premi de Recerca Sal-
vador Fornós. Un premi que 
els republicans van anunciar 
ara fa just un any i que estaria 
adreçat a treballs de recerca 
d’estudiants de secundària 
que tinguin temàtica local o 
del Delta. D’aquesta manera 
conjugarien les dues passions 
de Salvador Fornós, l’educa-
ció i la recerca. La guanyado-
ra ha estat Núria Mulet Martí, 
de l’Institut de Deltebre amb 
el seu treball Microplàstic el 
verí dels ecosistemes i la salut 
humana a l’Ebre.

Ribera respon a Jordà: “el cabal ecològic 
del riu Ebre està garantit”

La vicepresidenta tercera del 
govern espanyol, Teresa Rive-
ra, ha respost aquest dimarts 
en una entrevista a TV3 a la 
carta que la consellera d’Ac-
ció Climàtica, Teresa Jordà, li 
va enviar per demanar que es 
garanteixi el cabal ecològic de 
l’Ebre per protegir la biodiver-
sitat i fer viable el cultiu d’arròs. 
Segons Ribera, el cabal ecolò-
gic de l’Ebre està “evidentment 
garantit”. “La consellera m’ha 
enviat diverses cartes i hem 
parlat per telèfon en diverses 
ocasions. Tinc la millor relació 
amb ella, i crec que dialogant 
i no només amb cartes es pot 

tenir millor relació”.
“Nosaltres complirem amb les 
nostres obligacions de man-
teniment del cabal ecològic, 
de preservació d’aquest espai 
tan important, la desembo-
cadura de l’Ebre, i també amb 
les obligacions, drets i garan-
tia d’aigua, sobretot aigua de 
boca, però cal demanar màxi-
ma prudència en els consums 
domèstics”. Ribera ha recordat 
el Ministeri d’Agricultura tre-
balla per donar cobertura als 
agricultors que s’han vist afec-
tats per la sequera. “Estem tre-
ballant en una cobertura eco-
nòmica que va començar amb 

La vicepresidenta 
defensa la gestió

de la CHE

una reducció dels mòduls” i 
segueix amb “ajudes explícites 
per la manca de producció no 
afecti la viabilitat de famílies 
senceres dedicades al sector”.

El Govern va donar llum verda 
a la Comissió de Territori de 
Catalunya, a la redacció del 
Pla Director Urbanístic (PDU) 
del sector econòmic Catalu-
nya Sud, un procediment que 
durarà un any i mig. El De-
partament ha treballat “sense 
dilacions” per tenir l’eina d’im-
puls de polígon industrial i que 
sigui “un pol d’atracció” per al 
país, amb 675 hectàrees de 
terreny industrial. El delegat 

Pla Director Urbanístic
del polígon Catalunya Sud 

El tema musical 
s’interpretarà en 

directe el 10 de juny a 
Roquetes en el marc 
de la segona edició 

d’Unicorns Pride Ebre

del Govern, Albert Salvadó, ha 
assegurat que “l’ampliació del 
Catalunya Sud ja està al mercat. 
Posarem molta intensitat per 
generar centenars d’hectàrees 
per acollir activitat econòmica. 
Es garantirà la intermodalitat 
del Catalunya Sud, un element 
clau de competitivitat perquè el 
polígon sigui objectiu de grups 
internacionals que busquen 
descentralitzar l’activitat al sud 
d’Europa”.

Sis artistes de la Catalunya 
rural posen veu i música a 
la nova melodia del festival 
de l’orgull LGTBI+ rural del 
país. 
L’objectiu és, a través de la 
música, traslladar els valors 
d’una festa que va nàixer 
l’any passat amb l’objectiu 
de donar visibilitat a les rea-

Unicorns Pride estrena cançó i videoclip amb accent rural català
litats rurals del col·lectiu. 
La valoració del primer any 
és força positiva per la res-
posta amb les mobilitzaci-
ons socials que ha signifi-
cat. 
Les artistes interpretaran el 
tema musical en directe el 
proper 10 de juny a Roque-
tes en el marc de la segona 

edició d’Unicorns Pride Ebre.
El projecte està finançat amb 
fons propis de l’entitat que ja 
va destinar als pressupostos 
d’enguany una partida dels be-
neficis de la primera edició del 
festival amb l’objectiu de con-
tinuar donant veu i imatge al 
col·lectiu LGTBI+ rural de Ca-
talunya.
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MÉS NOTÍCIES
** LA DEMARCACIÓ DE TERRES DE L’EBRE del Col·legi de Periodistes 
organitza un any més, i ja en van 20 de seguits,  el debat de candidats 
a les capitals de comarca, Tortosa, Amposta i Gandesa i col·labora amb 
l’emissora local en el cas de la quarta capital, Móra d’Ebre. 

** JUNTS PER TORTOSA projecta la construcció de 500 noves places 
d’aparcament, que s’haurien de sumar al miler creades durant els darrers 
anys i a les 400 que es posen en funcionament als terrenys d’Adif. 
D’altra banda, una altra aposta és millorar i ampliar les línies d’autobús 
urbà, fent-lo més sostenible i digitalitzant-lo amb marquesines intel·li-
gents. Així mateix, Junts per Tortosa vol continuar actuant a la via pú-
blica i als edificis municipals. I en l’àmbit del comerç impulsarà una línia 
d’ajuts per facilitar la implantació de locals comercials al Centre Històric 
incrementant el sòl industrial i comercial del municipi per “continuar 
atraient implantacions que generen oportunitats i llocs de treball”.

** L’ALCALDABLE D’ESQUERRA, Xavier Faura, ha presentat el programa 
electoral per a les eleccions municipals del pròxim 28 de maig i que es 
basa en tres grans eixos: una Tortosa més cohesionada, més amable i 
que exerceixi de veritable capital de les Terres de l’Ebre. “Hem elaborat 
un programa de govern que inclou les reivindicacions i necessitats que 
hem identificat en la campanya A peu de carrer, parlant amb els torto-
sins i les tortosines”.  El programa, que a més de les propostes inclou la 
presentació de la candidatura, es distribuirà físicament en paper i es pot 
consultar al web del candidat: xavierfaura.esquerrarepublicana.cat

** MOVEM TORTOSA I PSC ha presentat un programa electoral “per 
aconseguir el canvi i guanyar una ciutat més viva, més dinàmica, més 
sostenible, amb més futur i per a les persones. El document recull més 
de 250 propostes per a la ciutat i per als seus pobles” que es podran 
consultar a la pàgina jordijordan.cat

El candidat a l’alcaldia, Xavier Faura, amb el conseller Manel Balcells.

Xavier Faura aposta fermament per convertir l’Hospital Verge de la 
Cinta “en un centre d’atenció integrada i integral per a la gent gran” 

El candidat a l’alcaldia de Tor-
tosa, Xavier Faura, considera 
que, una vegada iniciats els 
tràmits per a la construcció 
del nou hospital de les Terres 
de l’Ebre a Tortosa i, alhora, 
de l’actualització i ampliació 
de l’Hospital de Tortosa Verge 
de la Cinta, “és el moment de 
començar a treballar en el que 
ha de ser el nou projecte per a 
l’espai que quedarà disponible 
quan tots dos projectes esti-
guin enllestits”. La proposta 
que el candidat republicà posa 
damunt la taula “gira al voltant 
de la utilitat que caldrà donar 
a un espai privilegiat, moder-
nitzat i amb un potencial de 
reutilització immens” com és 
l’actual Verge de la Cinta.
Xavier Faura destaca que“al 
llarg de la vida, les persones 
tenim diferents i diverses ne-
cessitats d’atenció social i sa-
nitària, dos serveis públics que 
requereixen una gran coordi-

nació”. “Aquesta atenció, a me-
sura que ens anem fent grans, 
va sent més complexa, de ma-
nera que caldrà pensar en com 
s’atenen les necessitats de les 
persones grans amb una mira-
da integral i amb una atenció 
integrada. Hem d’oferir serveis 
més humanitzats i solucions 
més innovadores, adaptades a 
les preferències i necessitats 
de les persones que els re-
quereixin”. Per això “proposo 
la creació d’un centre pioner a 
nivell de país, un espai d’aten-
ció integrada i integral per a la 
gent gran que sigui de refe-
rència de les Terres de l’Ebre, 
vinculat al desplegament de 
l’atenció integrada i social que 

“Un centre de 
referència de les 
Terres de l’Ebre”

POLÍTICA

planteja el Govern de Catalu-
nya, que té per objectiu aten-
dre de la millor manera possi-
ble les persones grans”.
“Tortosa ha de ser un referent 
de l’atenció integrada i per 
això Esquerra Republicana vo-
lem donar una nova utilitat i un 
nou servei de qualitat a l’Hos-
pital Verge de la Cinta, trans-
formar-lo en aquest centre de 
vocació integral i integrada,  
per a la gent gran del territori”.
Xavier Faura ha posat de relleu 
que “tenim l’entorn, amb vis-
tes al Mont Caro i el Port, les 
muralles i el riu; tenim l’espai, 
connectat a la ciutat amb els 
nous ascensors que estaran 
instal·lats i, amb la implantació 
del nou servei, li podrem do-
nar el millor contingut, amb 
professionals que acompanyin 
l’envelliment amb una atenció 
de qualitat, amb la gent gran 
al centre de l’atenció i donant 
resposta a les necessitats re-

als”. Faura explica que aquest 
és un model d’atenció innova-
dor i pioner inspirat en el mo-
del nòrdic, amb entorns cui-
dadors, espais que s’adapten a 
les necessitats de les persones. 
Des de l’atenció ambulatòria 
fins a unitats d’estada que re-
produeixen el propi domicili  
d’una manera absolutament 
personalitzada, amb espais de 
convivència intergeneracional, 

sales d’estimulació sensorial i 
fisioteràpia i espais oberts on 
gaudir de la natura amb l’aten-
ció dels professionals.
“Si volem que la gent gran de 
Tortosa i de les Terres de l’Ebre 
puguin tenir un envelliment de 
qualitat, amb tota la coordi-
nació entre els serveis socio-
sanitaris, hem de començar a 
treballar ara. I Esquerra Repu-
blicana ho tenim clar”.
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El ple aprova una modificació
de pressupost de prop de 

500.000 euros
El ple extraordinari celebrat 
aquest dimarts 9 de maig 
al matí ha aprovat una mo-
dificació de pressupost de 
493.000 euros. Una part im-
portant, fins a 85.000, es des-
tinaran a la conservació de 
vies públiques, 15.000 per a 
adquisició de material de Bri-
gada, 13.000 per al cementeri 
i 8.000 per a parcs i jardins. 
També inclou 27.000 euros de 
subvenció per al Club Nàutic, 
45.000 euros per a la sub-
venció per als regants de la 
Zona Prats, 45.000 euros per 
als regants de la zona Delta. 
Quant a entitats socials, la 
modificació incorpora 10.000 
euros per APASA, 3.500 euros 
per Càritas i 5.000 per a Creu 
Roja. Dins aquesta modifica-
ció de pressupost també s’han 
inclòs l’increment del cost de 
l’energia en diferents edificis 

municipals, fins a un total de 
205.000 euros i 15.000 euros 
per adquisició d’immobles. La 
modificació s’ha aprovat amb 
els vots a favor d’ERC-EA, 
PSC, Independents per Am-
posta i la regidora no adscrita 
i l’abstenció de Som Amposta.
El ple també ha aprovat les 
festes locals del municipi per 
al 2024, que seran el 20 de 
maig i el 5 de desembre.

Inclou 85.000 euros 
per a conservació de 

vies públiques, 8.000 
per a parcs i jardins, 
13.000 euros per a 
cementeri o 15.000 

euros per a 
material de Brigada

POLÍTICA
Propostes per al 

Poble Nou del Delta
Adam Tomàs, alcaldable 
d’Esquerra Republicana – Es-
querra d’Amposta a l’Ajun-
tament d’Amposta, va pre-
sentar les propostes dels 
republicans per al Poble Nou 
del Delta. Abans, però, Tomàs 
ha volgut posar en valor el 
“nivell de desenvolupament 
de les propostes que duien al 
programa electoral per exe-
cutar el mandat que tot just 
acaba”. Tomàs ha destacat el 
compliment de compromisos 
històrics com el dipòsit d’ai-
gua projectat des del 2004 
però que no s’havia executat, 
el canvi de tot l’enllumenat, 
la primera fase del tancament 
de les pistes poliesportives, 
la restauració de l’església, la 
carretera de La Ràpita a Po-
ble Nou amb el suport de la 
Diputació, l’impuls de la di-
namització cultural en l’Art 
als Patis i Lligallos, l’obertura 
del punt d’informació turís-

tica o el punt verd, que ha 
permès clausurar abocadors 
incontrolats, i l’arribada del 
gas a Poble Nou. Fet el ba-
lanç, Tomàs ha anunciat els 
que seran els compromisos 
de la formació republicana, 
destacant l’arranjament inte-
gral de la carretera que va des 
d’Amposta fins Poble Nou (la 
TV2041), que passa per la 
Casa de Fusta i que s’inicia al 
conegut Pont de Canes. To-
màs també s’ha compromès a 
habilitar el nou casal cívic de 
Poble Nou, gràcies a la futura 
adquisició de la casa annexa 
a l’església, fruit del compro-
mís amb el Bisbat de Tortosa i 
donar així compliment de les 
reclamacions històriques dels 
veïns i veïnes. Els republicans 
també es comprometen a fer 
la segona fase del tancament 
de les pistes poliesportives i 
a construir la depuradora de 
Poble Nou.
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L’AMETLLA DE MAR

L’Ajuntament de l’Ametlla de 
Mar rebrà 2 milions d’euros 
dels ajuts europeus Next Ge-
neration per promoure un mo-
del transformador de desen-
volupament turístic sostenible 
competitiu i intel·ligent. 
Es tracta del Pla de Soste-
nibilitat Turística que es va 
presentar el mes de març, a 
través de l’Àrea Municipal de 
Turisme, el qual s’ha resolt 
com a favorable.
L’Ametlla de Mar ha estat una 
de les 17 destinacions catala-
nes que rebran prop de 50,5 
milions d’euros dins del Pro-
grama Extraordinari de Plans 
de Sostenibilitat Turística a les 
Destinacions, corresponent a 
2023.
L’alcalde del municipi, Jordi 
Gaseni, celebra l’atorgament 
d’aquests ajuts que significaran 

2 milions d’euros en fons europeus per a l’impuls 
d’un turisme sostenible, competitiu i intel·ligent

Mancomunitat DeltaGestió per 
aglutinar serveis públics

Els alcaldes de l’Aldea, l’Ampolla, 
Camarles, Deltebre i Sant Jaume 
d’Enveja s’han reunit a la seu de 
l’Ajuntament de Deltebre. La re-
unió s’ha dut a terme en el marc 
de la Junta Gestora de la Man-
comunitat Delta3, la qual des de 
l’any 1986 està conformada pels 
municipis de l’Aldea, Camarles i 
Deltebre.
En el marc de la Junta, s’ha 
aprovat l’inici de la modificació 
dels estatuts de la Mancomu-
nitat Delta3 per així donar ca-
buda a la voluntat d’adhesió de 
les poblacions de l’Ampolla i de 
Sant Jaume d’Enveja, després 
que ambdós municipis, i des-
prés de projectes engegats con-
juntament aquests últims anys, 
hagin mostrat el seu interès a 
sumar-se. La modificació dels 
estatuts de la Mancomunitat 
s’haurà d’aprovar als respectius 
plenaris municipals en el proper 
mandat, després del procedi-
ment legal i d’informació públi-
ca corresponent que s’inicia a 

partir d’ara. Aquest comportarà 
l’ampliació de l’objecte social de 
la mancomunitat amb la possi-
bilitat de gestió conjunta de di-
ferents competències d’àmbit 
municipal i el canvi de nom a 
Mancomunitat DeltaGestió. 
La Mancomunitat Delta3 es va 
constituir l’any 1986 amb els al-

DELTEBRE

L’Aldea, l’Ampolla, 
Camarles, Deltebre 

i Sant Jaume  
impulsaran ara la 

Mancomunitat 

La Festa de la 
Cirera arriba a 
la 20a edició

caldes de l’Aldea, Paco Blanch, 
de Camarles, Primitivo Foraste-
ro, i de Deltebre, Pedro Arques, 
més conegut com a Amable. 
Aquests darrers quatre anys, la 
Mancomunitat ha dut a terme 
una inversió de 500.000 € per 
actualitzar totes les instal·lacions 
i dipòsits del servei d’aigua. 

La Festa de la Cirera de Paüls 
celebra 20 edicions amb el 
repte de mantenir els nivells 
d’assistència, visites i vendes 
aconseguits el 2022, que van 
superar les millors previsions.
Segons ha explicat l’alcalde, 
Enric Adell: “La festa de la ci-
rera és un dels moments més 
importants que tenim com a 
poble, volem celebrar i gaudir 
un cop més de la nostra fira i 
de les millors cireres del món”. 
Adell destaca que “continuem 
fent una aposta considera-
ble per la fira, amb activitats 
per tothom. Aquest any, per 
exemple, farem un sopar po-
pular i concert de Quico el 
Célio, el Noi i el Mut de Fer-
reries el dissabte”.
L’any passat la fira va ser tot un 
èxit. En aquesta 20a edició es 
reafirmen alguns canvis realit-
zats l’any passat, com la nova 
distribució de les parades, la 
qual cosa va permetre les di-
ferents zones del municipi. El 
cartell de la Festa de la Cirera, 
signat de nou per l’artista lo-
cal Domingo Basco Estrada, 
s’estrena amb un disseny di-
gital. A l’obra s’hi pot observar 
una combinació entre la cire-
ra i el poble de Paüls, buscant 
l’equilibri aconseguit després 
de tantes edicions. En els prò-
xims dies també es donarà a 
conèixer el programa de la fira, 
que incorporarà novetats per 
celebrar aquesta 20a edició.
“La Fira de la Cirera i la Trenca-
cims estan posicionant el nos-
tre municipi com a referent, no 
només a la resta de les Terres 
de l’Ebre, sinó al conjunt del 
país”, conclou Adell.

PAÜLS

Aquests ajuts significaran 
«un abans i un després al municipi»

«un abans i un després al mu-
nicipi».
Catalunya gestionarà prop de 
53,7 milions d’euros dels fons 
Next Generation per dur a ter-
me nous plans de sostenibilitat 
turística, segons ha informat el 
Departament d’Empresa i Tre-
ball. 50,5 milions es destinaran 
a 17 destinacions catalanes.
Els municipis afectats, a més 
de l’Ametlla de Mar, són Begur, 
Cadaqués, Sitges, Palafrugell, 
Palamós, Calella, Vila-seca, 
Salou, Deltebre, Cambrils, Vi-
lanova i la Geltrú, l’Escala, el 
Vendrell i Castelló d’Empúries.
Aquesta és l’última de les tres 
convocatòries que han format 
part del Programa Extraordi-
nari de Plans de Sostenibilitat 
Turística a les Destinacions per 
gestionar fons europeus Next 
Generation. 
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ROQUETES

Els promotors i directors de fes-
tivals professionals de les Ter-
res de l’Ebre, cansats de quedar 
relegats d’ajuts i atencions pel 
seu volum i impacte, han de-
cidit crear una marca que els 
aglutini i els permeti rendibilit-
zar recursos i emprendre acci-
ons conjuntes per “amplificar 
la visibilitat i viabilitat” dels seus 
projectes. Festivals Terres de 
l’Ebre reivindica que la trentena 
de certàmens que se celebren 
a les quatre comarques ebren-
ques reuneixen més de 200.000 
assistents, generen llocs de fei-
na (sobretot ocupació juvenil) 
i atreuen visitants, i tenen un 
impacte econòmic de més de 2 
milions d’euros. La marca tindrà 
difusió a través de la plataforma 
digital del Club de Cultura Tresc 
i estrena web.

Naix la marca i la plataforma col·laborativa que 
aglutina quinze festivals a les Terres de l’Ebre

La Diada de l’Ostra del Delta reuneix més de
3.000 persones al port pesquer

La Diada de l’Ostra del Delta va 
reunir aquest diumenge més de 
3.000 persones al port pesquer 
de l’Ampolla.
Durant aquesta 31a edició de la 
Diada de l’Ostra del Delta, or-
ganitzada per l’Ajuntament de 
l’Ampolla, es van repartir 2.500 
quilos d’ostres acompanyades 
d’una copa de cava entre totes 
les persones assistents a l’esde-
veniment. 
Durant tot el matí es va gaudir 
de música en viu.
Al recinte també hi havia un 
espai on els restaurants partici-
pants en les Jornades Gastro-
nòmiques de l’Ostra d’aquest 
any van exposar algun dels plats 
d’ostra cuinada dels menús que 
ofereixen.

Fins al 21 de maig, tindran lloc 
les XXXII Jornades Gastronò-
miques de l’Ostra. 

Enguany, s’hi ha adherit 15 res-
taurants de la localitat: Bama 

Restaurant - Beach Club, Bo-
tavara, Can Piñana, Casa David, 
Casa Llambrich – Juani, Club 
Nàutic – Casa Montero, La Bar-

L’AMPOLLA

Es van repartir 2.500 
quilos d’ostres

Els arrossaires 
del Delta 
sembren 
amb més 

incerteses que 
esperança per 

les restriccions 
d’aigua

raca, La Roca Plana, Lo Goleró,
Taperia Lo Típic, Perales, Del 
Mar – Flamingo, Rodamar, Sa-
lazar’s i Sol.

Els arrossaires del delta de 
l’Ebre ja sembren l’arròs. 
Ho faran fins a final de maig 
després de la inundació dels 
camps, enguany amb una 
inesperada i desconcertant 
retallada - a la meitat - de 
la concessió de l’aigua dels 
canals de reg per part de la 
CHE (Confederació Hidro-
gràfica de l’Ebre). A l’hemi-
delta esquerre un 40% dels 
terrenys s’han sembrat en 
sec, una proporció similar a 
les últimes campanyes. A la 
dreta, en canvi, alguns page-
sos s’han fet enrere i sembren 
per inundació perquè tindran 
l’aigua disponible de forma 
intermitent i temen patir la 
salinització dels camps. Tam-
poc saben com reaccionarà la 
planta a la falta d’aiguabarreig 
i a l’ús d’aigua dels desguas-
sos ni com podran combatre 
les males herbes sense el ma-
neig habitual.

DELTEBRE

TORTOSA

La marca es crea 
per “amplificar 
la visibilitat i la 

viabilitat”

La marca de Festivals Terres de 
l’Ebre naix amb una quinzena 
de certàmens adherits: A Cel 
Obert, Artèria Tortosa, DeltaC-
hamber Music Festival, Delte-

bre Dansa, EbreLumen, Eufònic 
Festival d’arts sonores i visuals, 
FRONT Mostra Internacional 
de Cinema de Conflicte i Pau, 
In-FCTA, Jornades Musicals de 

Roquetes acull tres
 dels certàmens 

culturals del 
territori

Cinc persones van resultar 
afectades per l’incendi d’un 
habitatge a la carretera Mas 
d’en Verge de Tortosa. Dues 
d’elles foren ateses per inha-
lació de fum i van rebre l’alta 
in situ, mentre que les altres 
tres foren traslladades en es-
tat menys greu a l’Hospital 
Verge de la Cinta. En arribar 
al punt, els bombers van eva-
cuar una persona que estava 
a l’interior de l’immoble. Les 
flames havien cremat el men-
jador, la cuina i el rebedor.

Incendi d’un 
habitatge

l’Ermita de la Pietat, Les Nits de 
Tyrika, Músiques en Terres de 
Cruïlla, Proto-FEST, Rihihiu, Ter-
res Travel Festival i TOCA’M.
La presentació de la marca Fes-
tivals Terres de l’Ebre es va fer a 
Roquetes, al pati del Til·lers, un 
municipi que acull tres dels cer-
tàmens culturals del territori.
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montsià

montsià
ALCANAR

La Ràpita, Amposta i Alcanar faran una 
agenda urbana mancomunada
Amb l’objectiu de resoldre rep-
tes comuns a partir d’un en-
focament estratègic conjunt, 
Amposta, La Ràpita i Alcanar 
estan impulsant la creació d’una 
Agenda Urbana mancomunada. 
La Direcció General d’Agenda 
i Renovació Urbana assessora 
els tres municipis del Montsià 
en l’elaboració del document 
i el pla d’acció, en el marc de 
l’Agenda dels Pobles i Ciutats 
Catalunya 2050, que en serà la 
referència.  L’Agenda dels Po-
bles i Ciutats Catalunya 2050, 
adoptada pel Govern català, és 
un conjunt de recomanacions 
amb l’horitzó 2050 per tal de fa-
cilitar dues transicions, la digital 
i la verda, sobre tres pilars que 
poden contribuir a l’assoliment: 
l’equilibri territorial, el model 
productiu i la inclusió social.  
“L’Agenda dels Pobles i Ciutats 
Catalunya 2050 situa les perso-
nes i la creació d’oportunitats 

en el centre i es fonamenta en 
la generació de beneficis inte-
grats per construir una Cata-
lunya territorialment equilibra-
da, econòmicament pròspera i 
socialment equitativa”, explica 
la directora general d’Agenda 
i Renovació Urbana, Nel·la Sa-
borit, que ha mantingut una 
primera reunió de treball amb 
els alcaldes dels tres municipis, 

POLÍTICA

Adam Tomàs, Josep Caparrós 
i Joan Roig. A la trobada tam-
bé han participat el delegat del 
Govern, Albert Salvadó, i el di-
rector dels Serveis Territorials 
de Territori, Miquel Alonso. 

Es crea amb l’objectiu 
de resoldre reptes 

comuns 

L’Ajuntament d’Alcanar ha in-
forma esta setmana que s’ha 
obert la circulació del tram 
principal de la N-238, carretera 
d’Ulldecona. El trànsit rodat ja 
pot circular pel carril principal, 
que disposa d’una major am-
plada, amb vorals d’1,5 metres, 
per oferir una major seguretat 
viària. Cal destacar que l’accés 
a Alcanar encara es realitza-
rà des de la via de servei fins 
que no finalitzen definitiva-
ment les obres. El Ministeri de 
Transports i Agenda Urbana és 
l’encarregat d’executar el pro-
jecte i les obres consisteixen 

Oberta la circulació de la 
carretera N-238

en l’ampliació del traçat, per 
millorar la seguretat viària, la 
reordenació de tots els acces-
sos a la via i l’adequació de les 
connexions amb l’AP-7. També 
s’inclou la millora de l’accés 
fins al municipi d’Alcanar i la 
creació de vies de servei per 
entrar a les finques. Els opera-
ris han finalitzat les obres més 
importants a la carretera, fet 
que ha permès obrir el carril 
principal, mentre continuen 
executant la resta de les inter-
vencions. Es preveu que totes 
les feines estiguen enllestides 
per al mes de setembre.



10 DIARI MÉS EBRE • divendres 12 de maig / 2023 montsià

Avui divendres, 12 de maig, a 
les 18h es durà a terme pre-
sentació del projecte e-Art3 
(Art Rupestre i Realitat Aug-
mentada a l’Abric 4), la nova 
pantalla tàctil i també la 
web per a visitar virtualment 
els Abrics 1, 2, 4 i 5 del Con-
junt Rupestre de la Serra de 
Godall a Ulldecona, decla-
rat Patrimoni Mundial per la 
UNESCO. L’activitat forma 
part de la programació de 
Patrimònium23 i es farà al 
mateix centre d’interpreta-
ció de l’Ermita de la Pietat.   
L’Ajuntament d’Ulldecona 
continua així sent pioner 
en l’aplicació i adaptació 
de recursos tecnològics, 
en la difusió, investigació i 
conservació del Patrimoni 
Rupestre. Segons explica 
l’Alcaldessa Núria Ventura, 
es “tracta de socialitzar les 
infinites possibilitats tec-
nològiques per a enriquir 
el coneixement del conjunt 
rupestre i fer-lo accessible a 
tots els públics”.

Projecte e-Art3

SANTA BÀRBARA

Santa Bàrbara celebra la festi-
vitat Arrels Planeres en honor 
al seu patró Sant Gregori. Des 
d’avui divendres 12 de maig 
i fins al diumenge dia 14, tor-
na, una festa que va tindre el 
seu primer tret de sortida l’any 
2008. Amb esta festa el mu-
nicipi vol reivindicar totes les 
tradicions que el poble tenia 
durant les festes de Sant Gre-

Festivitat de Sant Gregori

Festes de 
Sant Isidre 2023

Un any més, Alcanar viu les Fes-
tes de Maig, dedicades a Sant 
Isidre Llaurador, que enguany se 
celebraran des d’avui fins el diu-
menge 21 de maig. Unes festes 
que arriben amb la primavera 
per a posar en valor l’agricultu-
ra, un dels principals motors de 
l’economia local que cal protegir 
i seguir impulsant.
Novament, moltes entitats locals 
han treballat desinteressada-
ment per a fer possible aquestes 
festes i preparar una programa-
ció àmplia, integradora i diversa, 
destinada a tots els públics. “Un 
agraïment especial a la Regi-
doria de Festes, la Comissió de 
Festes, la Comissió de Bous i les 
associacions Tradició Canareva, 
Amics de la Capea i Les Faro-
nes, així com als serveis munici-
pals. Sense la seua implicació no 
s’aconseguiria aquest resultat”. 
Des de l’any 2019, les Festes de 
Sant Isidre aposten per la carpa 

jove, que és un espai on els ado-
lescents i les adolescents poden 
gaudir de música en bona com-
panyia. Aquest espai juntament 
amb les nits de ball configuren la 
proposta festiva

Des d’avui 
i fins el diumenge

21 de maig

ALCANAR

ULLDECONA

Masdenverge es prepara per 
acollir aquest dia 13 la Ruta de la 
Baldana d’Arròs 2023. La propos-
ta permet gaudir, per 12 euros el 
tiquet, d’una tapa més canya a 
cadascun dels bars participants. 
Els que vulguin afegir-se a la fes-
ta ho podran fer des de les 11:30 
hores a les 13:30, i de les 18:30 
hores fins a les 20:30. Els tiquets 
es poden adquirir a Les Mique-
les, al Poliesportiu i a La Taberna 
de Maite.

Ruta de la 
Baldana d’Arròs

MASDENVERGE

gori. Dimarts va ser el dia del 
patró i ja van haver actes però 
la celebració es farà este cap 
de setmana amb activitats fes-
tives diverses. 

SANTA BÀRBARA

La Fira Gastronòmica de la 
Sénia (o Diada del Recapte) 
va tenir lloc el cap de setma-
na passat, amb activitats de 
gran valor que van compor-
tar la visita de  molts visitants 
per la qualitat i singularitat de 
les mateixes. Entre aquestes, 
van destacar les demostraci-
ons a càrrec de grans mestres 
culinaris, les curses de ca-
valls pura sang i els concerts 
del Séniafest que, juntament 
amb la resta d’actes que van 
conformar la Fira Gastro-
nòmica de la Sénia, van fer 
del cap de setmana uns dies 
semblants als de festa major.  
Fou un cap de setmana fes-
tiu al casc antic de la Sénia. 
I dilluns es va fer la menjada 
popular oferint les dues mos-
tres gastronòmiques típiques 
del poble, l’olla de recapte i el 
pastisset, recordant el repar-
timent de menjar que es feia 
entre els pobres i captaires en 
temps passats.

Diada del 
Recapte

LA SÉNIA

Guardó del Mèrit Planer
per a Imma Arasa Cabanes  

Dilluns, vespra de Sant Gre-
gori, es va fer en un sopar de 
gala al restaurant Venta de la 
Punta Santa Bàrbara, l’entrega 
del guardó del Mèrit Planer a 
Imma Arasa Cabanes. Unes 
cent persones van acompa-
nyar-la en un acte molt emo-
tiu on la Cabanes va recordar 
al seu marit “tot això no hau-
ria estat possible si no hagués 
tingut l’home més meravellós 
del món”.
Al torn de parlaments el pri-
mer fou el regidor de Cultura 
Agustí Espuny qui va destacar 
que Imma Arasa Cabanes és 
una dona participativa en tot 

el que se li demana “només no 
ha participat en dues entitats; 
la Penya Amics dels Cavalls i 
la Societat de Caçadors, a la 
resta crec que ha estat per to-
tes”. L’Alcalde, Antonio Ollés, 
visiblement satisfet perquè fi-
nalment l’onzena guardonada 
fora una dona, va lloar l’actitud 
de la Cabanes: “és una dona 
que a part de col·laborar en tot 
té un caràcter positiu i alegre” 
afirmava. El guardó que se li va 
entregar constava d’un pin d’or 
que només tenen els guardo-
nats i d’un quadre realitzat per 
l’artista planera Regina Pla.
(La Plana Ràdio)

Actes 
commemoratius, este 

cap de setmana
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La Denominació d’Origen Ter-
ra Alta publica el seu primer 
llibre fotogràfic: DO Terra Alta, 
Autèntic Paradís Rural, una es-
pectacular obra que mostra 
tot el cicle de la vinya i l’evolu-
ció dels paisatges de la comar-
ca al llarg de tot un any, i que 
ha suposat més de dos anys 
de treball per a la DO, amb una 
important inversió de recursos 
econòmics i humans. 
Així, al llibre es troben des de 
les catedrals modernistes, 
fins a les garnatxes de la Terra 
Alta. També queda reflectida 
la història més cruenta de la 
comarca, amb la petjada de la 
Batalla de l’Ebre, i un paisatge 
espectacular on predominen 
les serres i els boscos d’alzina 
i pi blanc, així com els camps 
d’ametllers, oliveres i, és clar, 
vinya.

 “Autèntic 
Paradis 
Natural’

L’Ajuntament de Gandesa ha 
elaborat un catàleg de tots i 
cadascun dels immobles si-
tuats al nucli antic de la ciutat 
que identifica no només el valor 
patrimonial i històric dels edifi-
cis i cases, sinó els elements 
a preservar i en descriu el seu 
estat actual. El voluminós i de-
tallat inventari va ser una ini-
ciativa del mateix Ajuntament, 
encarregat a l’estudi d’arqui-
tectes reusenc Figuerola- Ga-
valdà-Romera amb la col·labo-
ració de diferents historiadors i 
veïns del poble.
L’inventari és un catàleg dels 
437 immobles situats al que 
es coneix com a nucli antic 
de Gandesa, el teixit urbà in-
clòs dins dels límits fortificats 
conservats fins a finals del se-
gle XIX. Cadascun dels edificis 
disposa d’una exhaustiva fitxa 

L’ajuntament  cataloga
tots els immobles

del nucli antic

TERRA ALTA

que conté, entre altres notes: 
fotografies, nom del propietari, 
any de la construcció i poste-
riors reformes, dades històri-
ques, referència cadastral, es-
tat de conservació, elements 
patrimonials a preservar, tipo-
logia de l’habitatge, tipus d’ús, 
descripció, superfície i plànols 
i també si disposa de places 
d’aparcament. Així mateix, l’es-
tudi inclou les cases buides, els 
patis, els edificis enderrocats, 
els d’ús domèstic i públic, i els 
immobles senyorials, pairals i 
nobles.

GANDESA FLIX
Projecte de creació d’una 

planta de biogàs

L’Ajuntament de Flix ha rebut 
una subvenció d’un milió tres-
cents mil euros dels fons Next 
Generation per al projecte de 
creació d’una planta de bio-
gàs. El consistori ha defensat 
que aquesta localitat de la Ri-
bera d’Ebre compta amb una 
ubicació estratègica, ja que es 
troba en una zona rural, pro-
pera a productors de granges 
i d’agroindústries. A més, la 

planta ajudaria a posar solució 
a la mancança de gas que té 
el municipi, permetent la seva 
producció per a ús propi, així 
com per a la seva comercialit-
zació. 
L’Ajuntament ha assegurat que 
el següent pas serà establir les 
aliances necessàries per acabar 
de definir el projecte i tirar-lo 
endavant “en un futur pròxim”.
(ACN)

El Ministeri de Transports, Mo-
bilitat i Agenda Urbana, a tra-
vés de l’Entitat Estatal de Sòl, 
ha signat un protocol per a la 
construcció de vint habitatges 
a Batea, en sòl públic gràcies 
a un acord amb l’ajuntament.  
L’Estat vol arribar als 634 pisos 
en sòl públic ubicats en diver-
ses comunitats autònomes.

Batea: habitatges 
de lloguer 
assequiblePresentació de Litterarum, de 

la 16a edició de la fira d’espec-
tacles literaris i de la 20a edició 
de la Fira del Llibre Ebrenc, que 
tornarà a Móra d’Ebre els dies 
2, 3 i 4 de juny.
Durant tot aquell cap de set-
mana, es podrà gaudir de pro-
postes escèniques literàries en 
llengua catalana; presentaci-
ons de llibres d’autors ebrencs; 
taules rodones; espectacles, 
tallers, contacontes i concur-

Móra d’Ebre:
presentació de Litterarum

Els Premis Vila d’Ascó són 
un referent al territori d’en-
çà que van iniciar l’any 1989 
amb una aposta per donar 
projecció a la cultura literà-
ria i de la imatge. A part dels 
diferents premis en metàl·lic, 
un dels elements que remar-
quen els participants és la 
possibilitat de veure l’obra 
publicada si els seus treballs 

Nit de la Cultura
a Ascó

sos per a nadons i infants; més 
iniciatives escolars; una trobada 
de joves lectors amb activitats 
exclusives; un maridatge litera-
ri, i una doble commemoració 
dedicada a Josep Vallverdú i al 
Rector de Vallfogona. Tres dies 
amb una extensa programació 
per a petits, joves i grans de 
la mà de creadors i artistes de 
més territoris de parla catalana, 
com són Catalunya, el País Va-
lencià i les Illes Balears.

son premiats. La Nit de la 
Cultura, se celebrarà demà 
dissabte. Un acte en què es 
donaran a conèixer els guar-
donats dels diferents premis 
Vila d’Ascó: Premi Literari, 
Premi de Poesia Joan Peruc-
ho, Certamen de Narrativa 
Jove Sant Jordi, Concurs de 
Fotografia i Concurs de Mi-
crorelats.
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Comunicat d’ERC d’Alcanar, les Cases i Alcanar Platja contra la 
violència política a càrrecs electes d’ERC
ERC d’Alcanar, les Cases i Alca-
nar Platja va denunciar pública-
ment “l’assetjament sistemàtic 
que patim, sobretot els últims 
anys, a través de les xarxes so-
cials, els regidors i regidores re-
publicans i el nostre entorn. És 
una violència política que patim 
des de fa molt de temps. Les 
denúncies falses que van propi-
ciar l’entrada de la Guàrdia Civil 
a l’Ajuntament d’Alcanar l’octu-
bre del 2014... són violència po-
lítica. Els pamflets anònims que 
apareixen als nostres carrers 
a cada període electoral... són 
violència política. Cada insult 
a les xarxes socials... és violèn-
cia política. I aquesta espiral de 
violència va assolir el seu punt 
àlgid el passat diumenge, dia 30 
d’abril, amb una publicació feta 
a la xarxa social Facebook, per 
part del perfil amb el nom de 
Carlos Roig Reverter. En aques-
ta publicació atempta contra la 
integritat i la dignitat, no només 

d’un càrrec electe, sinó també 
difamant el seu fill menor d’edat. 
Diem prou!”. Per aquest motiu, 
Esquerra d’Alcanar, les Cases, 
Alcanar-Platja va fer públic un 
comunicat. En este comunicat, 
entre altres manifestacions, es 
reclama que “tots els grups po-
lítics es posicionen davant uns 

POLÍTICA

fets d’aquesta gravetat i expres-
sen el seu rebuig davant aques-
tes conductes inadmissibles. 
Demanem molt especialment 
a la CUP, atesa l’estreta i acre-
ditada relació entre el perfil de 
xarxes que va escriure aquesta 
publicació i aquesta formació 
campanya electoral neta, justa 

“Els regidors i 
regidores d’ERC i el 
nostre entorn, hem 

patit agressions 
verbals, denúncies 
falses i discursos 

d’odi”

Joan Roig, alcalde d’Alcanar i alcaldable d’ERC per a les pròximes eleccions, va 
donar el tret de sortida als actes, acompanyat de la llista de candidats i candida-
tes, així com la resta de membres de l’organització local.
Roig va explicar que, a parer seu, una llista electoral per governar ha d’estar for-
mada per persones que puguen i vulguen assumir responsabilitats de govern: 
“Persones vinculades al poble que despleguen els grans projectes i, alhora, aten-
guen les necessitats del nostre dia a dia. Cada persona candidata de la nostra 
llista electoral té assignades les seues àrees de gestió de govern atenent a la seua 
formació, capacitats i experiència”. Després de parlaments de membres de la 
candidatura, i per a cloure l’acte, Roig va destacar el valor diferencial de l’equip 
que l’acompanya: “Un equip de persones disposades a dedicar-se exclusivament 
al municipi i que volen estar al vostre costat durant quatre anys. Un equip que 
conjuga la humilitat amb la convicció, la proximitat amb l’ambició, l’experiència 
amb la joventut. Un equip amb vocació de govern”. A més, a les Cases es va 
comptar amb la participació del grup musical Sukre, que va interpretar la nova 
cançó ‘Monsortirem’.

ERC d’Alcanar les Cases i 
Alcanar Platja presenta la seua 

candidatura a Alcanar i les Cases

i respectuosa. Anunciem que 
s’emprendran accions legals 
contra les persones responsa-
bles de la publicació. Anunciem 
que al proper plenari entrarem 
una moció contra la violència 
política al nostre municipi per 
erradicar definitivament l’asset-
jament als càrrecs electes i les 

nostres famílies”. 
D’altra banda, l’assemblea de 
la CUP d’Alcanar-les Cases no 
comparteix la vinculació “de la 
nostra formació política amb 
aquest incident ja que no té a 
veure, en cap cas, amb el treball 
dels membres de l’assemblea 
local o la candidatura electo-
ral. Demanem al grup municipal 
d’ERC que desvincule la nos-
tra organització dels suposats 
pamflets anònims o denúncies 
falses. Aquest no ha estat ni mai 
serà el nostre tarannà polític”.
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L’Onada Serveis presenta OnaIctus a Tortosa
La presentació d’OnaIctus, 

Centre d’Estimulació 
Neurològica comparteix 
les instal·lacions del centre 
L’Onada Tortosa, al carrer 
Bisbe Serra, 6 de Tortosa.
Divendres 5 de maig es va por-
tar a terme l’acte de presenta-
ció d’OnaIctus al centre L’Ona-
da Tortosa de L’Onada Serveis. 
L’acte va estar presidit per la 
Directora General de L’Ona-
da Serveis, M. Cinta Pascual 
Montañés i hi van assistit nom-
broses persones convidades, 
entre elles l’alcaldessa de Tor-
tosa, Meritxell Roigé i el presi-
dent del Consell Comarcal del 
Baix Ebre, Xavier Faura.
Onaictus és una especialit-
zació del Centre de Dia de 
L'Onada Tortosa, pensat per 
afavorir la rehabilitació, trac-
tament, cures i atencions que 
necessiten les persones que 
han patit un problema neuro-
lògic, especialment durant les 
primeres setmanes després 
d’haver tingut un ictus.

Pensant en la seva recupera-
ció, L'Onada Serveis ha creat 
aquest nou espai per tal que 
amb l’ajut de professionals i 
especialistes, les persones víc-
times d’un ictus recuperin la 
seva autonomia personal i la 
seva salut el més aviat possi-
ble.
Amb aquesta finalitat, L'Ona-
da Serveis està en contacte 
amb els millors especialistes 
d'aquest àmbit mèdic, alta-
ment capacitats, com les per-
sones professionals de l’Insti-
tut Guttmann. També compta, 
a les instal·lacions que s'han 
obert a Tortosa, amb sales es-
pecífiques i equipament tec-
nològic d'última generació per 
donar a les persones usuàries 
una atenció integral i persona-
litzada, incloent avaluacions i 
tractaments de fisioteràpia, te-
ràpia ocupacional i el seu se-
guiment fins a la recuperació 
o almenys, fins que millorin la 
seva capacitat cognitiva, física 
i emocional.

L’equip, format per 8 
participants de l’UDF 

L’Ametlla de Mar de L’Onada 
Serveis, participarà en el 3r 
Open de Boccia d’Amposta 
el proper dilluns dia 15 de 
maig.
Des de fa unes quantes set-
manes, l’equip L’Onada Boc-
cia Team de L’Onada L’Ametlla 
de Mar, s’està entrenant matí 
i tarda per participar en el 3r. 
Open de Boccia Amposta. 
Aquest serà el segon any con-
secutiu de participació, amb 
resultats destacables per part 
de l’equip Ametllenc.
La boccia és un esport para-
límpic adaptat que està gua-
nyant una certa notorietat. 
És inclusiu, mixt i pot ser ju-
gat per atletes amb diferents 
tipus de discapacitat, paràlisi 
cerebral, lesions cerebrals o 
discapacitat física severa. En 
origen, es va crear pensant en 
jugadors amb paràlisi cere-
bral, tot i que avui dia, donat 
que és una disciplina d’estra-

tègia i precisió, la pot practicar 
qualsevol esportista. Es tracta 
d’un esforç que requereix un 
cert esforç personal físic, men-
tal i un alt nivell de concentra-
ció.

Com es juga a boccia

Es tracta d’un esport de pre-
cisió que es juga en una can-
xa coberta amb boles toves 
que es poden assimilar a les 

bitlles, però són més petites i 
amb una textura més suau. Els 
atletes poden participar de for-
ma individual, en parelles o bé 
formant equips. En el cas de 
L’Onada Boccia Team L’Onada 

La UDF de L’Ametlla de Mar participarà 
en el campionat de boccia

Des de la seva ubicació a Tor-
tosa, el Centre d’Estimulació 
Neurològica OnaIctus dona-
rà servei a totes les Terres de 
l'Ebre. A banda, L'Onada Ser-
veis ha manifestat la intenció 
d’implantar aquest nou servei, i 
exportar el model i el procedi-
ment a la resta de centres que 
gestiona, tant a Catalunya com 

a l'Estat Espanyol.
A l'acte, presentat per la Di-
rectora General de L'Onada, 
M. Cinta Pascual, hi han assistit 
nombroses persones convida-
des i autoritats, que han aplau-
dit el fet que aquesta iniciativa 
empresarial de L'Onada Serveis 
s'iniciï a Tortosa, al cor mateix 
de les Terres de l'Ebre.

Sobre els Fons Next Generation
Durant la presentació també 
s'ha exposat el projecte que 
es portarà a terme després 
d'haver aconseguit dues sub-
vencions Next Generation, 
consistent en reforçar el servei 
SAD (Servei d'Atenció Domi-
ciliària) innovant en l'aspecte 
de la seva metodologia i en 
la tecnologia que cal utilitzar 
perquè el servei compleixi les 
màximes garanties de qualitat. 
L'objectiu és oferir un servei de 
monitorització i atenció a les 
persones grans, directament 
al seu domicili, posant el focus 
en les seves necessitats, per tal 
d'evitar la seva institucionalit-
zació tant de temps com sigui 
possible.
Es tracta d'un projecte pioner, 
molt ambiciós pel que fa a la 
innovació tecnològica que re-
quereix la seva aplicació, que 
una vegada més, dona un altre 
pas endavant en la filosofia ACP 
que aplica L’Onada: l'atenció 
centrada en les persones.

Amposta juguen en parelles.
Sobre la pista rectangular, 
els jugadors i les jugadores 
intenten llençar les seves 
boles el més a prop possible 
de la bola blanca o jack, que 
serveix com a objectiu. El 
joc comença amb el llança-
ment de la bola blanca per 
part d’un dels equips i des-
prés, els jugadors alternen 
torns per acostar les seves 
boles a la bola blanca. Gua-
nya l’equip que té més bo-
les a la vora o tocant la bola 
blanca, quan el joc finalitza.
Per practicar boccia es re-
quereix que els i les atletes 
tinguin precisió, fet que re-
quereix un esforç en la seva 
execució i força sessions 
d’entrenament previ a la 
competició.
Aquest esport forma part 
del programa paralímpic 
des dels jocs de Nova York 
1984 i a l’actualitat es prac-
tica en més de 50 països de 
tot el món.
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Els alcaldables republicans 
dels pobles afectats pels Fons 
de Transició Nuclear s’han re-
unit i han volgut fer públics 
els compromisos que assu-
miran en la seva gestió. El re-
gidor i alcaldable d’ERC-AM 
a Móra la Nova, Jesús Álva-
rez, ha afirmat que “ens sen-
tim orgullosos d’haver pogut 
crear i fer realitat els Fons de 
Transició Nuclear, i que d’una 
vegada per totes arribi al ter-
ritori”. A més ha deixat clar 
que “han de revertir aquí per 
crear ocupació i reindustria-
litzar la nostra zona”. “Agafem 
el compromís que la parti-
da econòmica que arribarà 
excepcionalment d’aquests 
Fons nuclears  enguany als 
ajuntaments, anirà únicament 
destinada per allò que real-
ment han d’anar els Fons, que 
és a la reactivació econòmica 
mitjançant la transició ener-
gètica, la creació d’ocupació 
i la generació de riquesa als 

Compromís per utilitzar els Fons de Transició 
Nuclear per generar ocupació

Els alcaldables republicans del Delta es 
comprometen en la defensa del riu, el Delta i el 

rebuig a la interconnexió de xarxes
Els alcaldables republicans de 
Camarles, l’Aldea, l’Ampolla, la 
Ràpita, Amposta, Sant Jaume 
d’Enveja i Deltebre, acompa-
nyats del Raül Romeva, vicese-
cretari general de prospectiva 
Agenda 2030, Transició Ecolò-
gica i Esports d’Esquerra Repu-
blicana de Catalunya, han fet 
públic els seus compromisos 
en defensa del riu i el delta de 
l’Ebre. Després de mantenir una 
reunió de treball plegats, l’alcal-
dable de Deltebre, Joan Alginet, 
ha criticat que el Plan de Protec-
ción del Delta del Ebro, un cop 
el ministeri espanyol ha publicat 
la Declaració d’Impacte ambi-
ental estratègica, “no ha resolt, 
ni té en compte les inquietuds 
que se li van fer arribar des del 
Delta, i no ha incorporat cap de 
les al·legacions que es van pre-
sentar, més enllà d’algun matís”. 

A més ha afegit que “el govern 
del PSOE ens ha pres el pèl al 
Delta de l’Ebre, una vegada més, 
sort en tenim que el govern de la 
Generalitat s’està prenent el del-
ta com una qüestió estratègica i 
de país”.
L’alcaldable de Sant Jaume, 
Joan Bertomeu, ha explicat els 

POLÍTICA

L’Aldea, l’Ampolla, 
Camarles, Deltebre 

i Sant Jaume  
impulsaran ara la 

Mancomunitat 

Àlex Farnós: 
“he dimitit 
per dignitat 

personal, 
responsabilitat 
professional i 
pel principi de 

precaució”

set compromisos que han pres 
els candidats en defensa del 
riu i del Delta, per fer-los efec-
tius des dels ajuntaments. Entre 
aquests destaca la defensa d’un 
cabal ecològic suficient i un pla 
d’aportació de sediments; re-
butjar la interconnexió de xarxes, 
treballar amb les entitats socio-

Àlex Farnós ha fet un comuni-
cat sobre la seua dimissió com 
a Gerent del Consorci i direc-
tor del Museu de les Terres de 
l’Ebre: “el dia 31 de març passat 
vaig dimitir del càrrec de Ge-
rent del Consorci i vaig renun-
ciar al de Director del Museu 
de les Terres de l’Ebre,  després 
de 35 anys de servei públic en 
el Museu, i tot i tenir en virtut 
d’un concurs de lliure oposi-
ció en la plaça  de funcionari 
del Departament de Cultura 
com amb destinació i lloc de 
treball,  Amposta i el Museu de 
les Terres de l’Ebre, respecti-
vament. Els motius que vaig 
argumentar en formular la di-
missió presentada al Ple de la 
Junta General del Consorci en 
sessió ordinària, segons que-
da documentat en l’acta de la 
reunió del dia 23 de març, van 
ser que em veia obligat a fer-
ho  per dignitat personal, per 
responsabilitat professional i 
per un principi de precaució”. 
Farnós aclareix que fa public 
aquest comunicat “arran de 
la noticia difosa  per algun 
mitjà de comunicació en la 
que s’al·ludia a motius de ca-
ràcter personal, i després de 
diverses preguntes rebudes 
en l’àmbit privat  sobre si era 
a causa de motius de la meva 
salut, i  també arran de que en 
la nota emesa per  l’ajunta-
ment d’Amposta el passat dia  
27/04/2023, entre d’altres in-
formacions relatives a la nova 
gerència del Consorci del Mu-
seu de les Terres de l’Ebre, es 
feia constar la dimissió de l’an-
terior director-gerent, sense 
cap més precisió. També avan-
ço que, per motius obvis però 
també perquè 35 anys parlen 
de la feina feta, no efectuaré 
cap altra declaració en el marc 
dels mitjans de comunica-
ció fins passades les properes 
eleccions municipals”.

ACTUALITAT

econòmiques i ambientalistes 
en accions que tinguin com a 
objectiu la defensa del riu i el 
Delta; i donar suport al Govern 
de la Generalitat de Catalunya 
en l’impuls de l’Estratègia Delta, 
i també als sectors agrícola, pes-
quer i aqüícola del territori.
Raül Romeva, ha destacat que 
“no n’hi ha prou en tenir la raó, 
cal tenir també la força, i  per 
això les candidatures d’Esquerra 
s’alien i busquen els consensos 
amb els actors socials que te-
nen ganes d’afrontar i resoldre la 
qüestió”.

“Els Fons han de 
repercutir en les 

empreses, els 
autònoms, les  
cooperatives, 

l’economia social i 
el teixit productiu”

nostres municipis”. L’alcaldes-
sa de Tivissa i candidata d’Ara 
Sumem + AM, Montse Perelló, 
ha manifestat que “defensarem 
un model de distribució dels 
Fons nuclears que repercuteixi 
a les empreses, als autònoms, a 
les cooperatives, a l’economia 
social i al teixit productiu, així 
com a les inversions empresa-
rials; però sempre per generar 
ocupació. Som Reserva de la 
Biosfera i els Fons també han 

de revertir a donar un impuls 
al sector agroalimentari i al 
nostre model de turisme sos-
tenible i de qualitat”. 
L’alcalde de Flix i candidat 
a l’alcaldia d’Entesa per Flix 
- AM, Francesc Barbero, ha 
fet saber que “volem que els 
Fons siguin l’eina definitiva 
per encarar els reptes que 
com a territori tenim, des 
dels amplis consensos. Fugint 
d’aquells models que molt 
sovint se’ns havien plantejat 
a les Terres de l’Ebre per ser 
moneda de canvi, on hi havia 
una torna per acceptar allò 
que la resta del país no volia”. 
“Ens comprometem a fer de 
canalitzadors de tots aquells 
projectes que podem generar 
des del territori, i que des dels 
nostres ajuntaments impulsa-
rem, fent de pont amb tot el 
teixit econòmic i social per 
a poder accedir als Fons de 
Transició Nuclear”, ha afegit 
l’alcaldable flixanco.
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ENS HEM D’ADAPTAR ALS CANVIS
DEL DELTA I A REFLEXIONAR
FRANCESC VIDAL 
DIRECTOR DEL PARC NATURAL DEL DELTA DE L’EBRE

La sequera que s’està 
gestant posa en perill 

la collita d’arròs i la 
biodiversitat del Delta. A 
aquesta situació cal sumar 
l'elevació del nivell del mar, 
la pujada de temperatures, 
les espècies invasores i la 
regressió. Comencem a 
veure els primers efectes del 
canvi climàtic i en parlem 
amb Francesc Vidal director 
del Parc Natural del Delta de 
l’Ebre.

Quines característiques fan 
del Delta un espai singular 
i especialment sensible a la 
sequera?
Los deltes, en sí, són espais 
canviants i dinàmics, que de-
penen del que passa al riu i del 
que passa al mar; però també 
hi ha canvis que provoquem 
els humans. El cultiu de l'arròs 
ha sigut un canvi molt impor-
tant i necessari des del punt 
de vista socio-econòmic, 
però també des d'un punt de 
vista ambiental, ja que ha cap-
girat la dinàmica hidrològica 
d'un espai mediterrani que a 
l’estiu estaria més sec.
Així mateix, l'aportació d'aigua 
dolça a les badies ha canviat la 
biodiversitat, que segurament 
ara és més rica, perquè l'aigua 
dolça aporta més nutrients 
i fertilitat, i és en l’època de 
calor quan més s'aprofita. Per 
totes aquestes característi-
ques, els canvis en l'aportació 
d'aigua al territori són espe-
cialment significatius i poden 
afectar-lo més que a altres 
indrets. 

Serà suficient l’aportació 
d’aigua per garantir la 
biodiversitat del territori i 
el cultiu de l'arròs?. Quines 
mesures es prendran per fer-
hi front?.
És molt important que aques-
ta aigua continuï arribant. Ara 
mateix, en un context de se-
quera i de restriccions, afegit 
al problema que s'ha tingut 
molt poc temps per planifi-
car-nos, els pagesos no sa-
ben si podran acabar lo cultiu 
de l'arròs. El que hem de fer 

és gestionar molt bé aquesta 
aigua. Les comunitats de re-
gants s'han hagut d'organitzar 
per veure com poden donar el 
servei als pagesos. En aquest 
sentit, ja hem tingut reuni-
ons amb el sector agrícola, la 

caça, la pesca i los productors 
de musclos. La idea general és 
maximitzar lo moviment d'es-
ta aigua perquè passi per tots 
els ambients com l’agricul-
tura, les llacunes i les badies, 
que la necessiten, també des 
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del punt de vista de la biodi-
versitat.
L'Administració està posant 
recursos per agilitzar i millo-
rar la gestió de l'aigua amb el 
programa (PIGADE) Pla Inte-
gral de Gestió de l'Aigua Dol-
ça del Delta de l'Ebre, dins de 
l'Estratègia Delta. Hi ha bona 
disposició i ganes de col·labo-
rar entre tots els sectors per 
trobar solucions.

Parlant de biodiversitat, pel 
que fa a la nidificació dels 
flamencs s'han sentit ru-
mors que marxen a altres 
zones humides a causa de la 
sequera. És cert?
Aquesta afirmació no és molt 
exacta des del punt de vista or-
nitològic. Els flamencs són una 
espècie amb 40 milions d’anys 
d’antiguitat i estan acostumats 
a condicions extremes. No 
tenen un patró molt marcat 
de migració i vam movent-se 
segons on se senten més cò-
modes i troben aliment. De 
vegades, amb la cria fan igual. 
Habitualment, al Delta de l'Ebre 
crien a la primavera-estiu, tot i 
que fa uns anys que a la tardor 
s’observen comportaments 
d’aparellament, i fins i tot han 
arribat a pondre ous. Possible-
ment, aquesta nidificació
inesperada a València és de-
guda a la pujada de les tempe-
ratures i no va lligada a l’epi-
sodi de sequera actual, ja que 
al desembre encara no ens 
afectava.

Som la zona zero de canvi 
climàtic a Catalunya. Com 
podem preparar-nos per fer 
front a situacions habituals 
de sequera i una pujada 
sostinguda de temperatures?
A les persones ens costen els 
canvis. Va vindre el caragol 
poma, que va ser un problema 
molt gran des del punt de vista 
mediambiental, i els pagesos 
s'han adaptat amb la sembra en 
sec. Vam patir el temporal Glò-
ria i la pandèmia. Episodis així 
seran cada cop més habituals. 
Haurem d'anar implementant 
canvis, com per exemple tre-
ballar amb altres varietats d’ar-
ròs que necessitin menys aigua 
o noves tècniques de cultiu.
Hem de prendre consciència 
sobre els efectes del canvi cli-
màtic, reflexionar sobre com 
utilitzem els recursos naturals 
i com cuidem el planeta. La 
conservació de la natura no és 
un caprici sino una necessitat 
de primer ordre, perquè és la 
nostra manera de viure la que 
està canviant. Són los nostres 
recursos, los nostres aliments i 
la nostra economia la que està 
en risc.

“HEM DE 
PRENDRE 

CONSCIÈNCIA 
DELS EFECTES DEL 
CANVI CLIMÀTIC 
I REFLEXIONAR 

SOBRE COM 
UTILITZEM LOS 

RECURSOS 
NATURALS”

terres de l’ebre



16 esportsDIARI MÉS EBRE • divendres 12 de maig / 2023

TERCERA FEDERACIÓ: 

Santfeliuenc-Ascó  dissabte 18h

SEGONA CATALANA (Ascens)

Dissabte

Pobla B-Ulldecona 16.30h

Morell-Canonja 17h

Tortosa-Aldeana 19.30h

Diumenge

J i Maria-Ebre Escola 18h

3A CATALANA 

Avui divendres

S Bàrbara-la Cava 20.30h

Rapitenca-J i Maria 20.30h

Dissabte

Flix-Masdenverge 17h

Tortosa-Gandesa 17h

Roquetenc-Xerta 18h

Diumenge

Corbera-Amposta 16.30h

Benissanet-Ametlla 17.30 h

Godall-Perelló 18 h

4A CATALANA 

dissabte

Amposta-la Fatarella 16h

Catalònia-Ginestar 16.30h

Gandesa-Aldeana 16.30h

Ametlla-S Jaume 17h

La Cava-Camarles 18.30h

Diumenge

Olimpic-J i Maria 16.30h

Alcanar-la Galera 18h

Pinell-Tivenys 18h

LA PROPERA

EL MIRACLE 
EBRENC 
Ni el més optimista hauria 
pronosticat que no baixaria 
ni un equip ebrenc de segona 
catalana. Però si ens atenim 
a la inèrcia de les últimes 
temporades gairebé ha estat 
natural. En els darrers 4 anys, 
de la zona de Tarragona han 
baixat 12 equips i d’aquí no-
més dos, Perelló i Amposta.
Tots els que pugen de 3 
catalana s’assenten de me-
ravella en aquesta categoria. 
Camarles porta vuit campa-
nyes, Ulldecona (7), La Sénia 
(6), Ampolla, Móra la Nova 
(4), Ebre Escola, Aldeana (2) 
i els ascendits Jesús i Maria i 
Catalònia han mantingut la 
categoria. A les últimes 20 
temporades només en set 
ocasions no va baixar ni un 
equip ebrenc i compte a la 
dada; a la 15/16 van baixar-ne 
5 (Godall, Alcanar, Ampo-
lla, Catalonia i R Bítem) i la 
2013/2014 (Ulldecona, Aldea-
na, La Sénia i Ampolla). 

Molt mèrit per a dos equips, 
R-Bítem i La Sénia, tota 
la temporada en descens i 
van fer el gran miracle a la 
segona fase. Per a la tem-
porada vinent amb l’ascens 
del Gandesa poden haver-hi 
10 equips ebrencs davant de 
8 de la zona de Tarragona, 
amb la qual cosa la guerra de 
fitxatges serà gairebé com 
a l’oest i deixaran òrfena la 
tercera catalana de jugadors 
de qualitat. Felicitats als sis 
equips ebrencs. Ha estat molt 
meritori el que han fet. Un 
miracle. 

CELMA

EL GEST DEL 
JESÚS I MARIA 
Primer cap de setmana en 
el que es va realitzar l’acció 
reivindicativa contra tot tipus 
de violència als camps i pave-
llons. Una bona acció encara 
que als 10 minuts d’algun 
partit hi havia algú que l’havia 
oblidada amb celeritat. 

En tot cas, en esta jornada 
hem de destacar el Fair Play 
de la UD Jesús i Maria. 
En el partit del filial de Quarta 
catalana i el Gandesa B, en un 
moment de la confrontació, 
amb el 0-1 al marcador, un 
jugador visitant va quedar a 
terra després d’una falta d’un 
local. L’àrbitre va deixar seguir 
i el Jesús i Maria, tot i la peti-
ció de la banqueta per tirar la 
pilota fora, va marcar l’1-1. El 
Jesús i Maria, acte seguit, es 
va deixar fer un gol. I el Gan-
desa va marcar l’1-2. Al final, 
empat a dos. Però satisfacció 
d’una acció que ha de ser 
exemplar. I cal destacar-la.
Insistir en què l’acció reivin-
dicativa seguirà els caps de 
setmana de maig. Hi havia 
gent que no ho sabia. 

MICHEL TERCERA FEDERACIÓ
Ampliació dels grups de 
16 a 18 equips

   El partit
   de Canal TE:
Tortosa-Aldeana

diumenge 23 hores

Dissabte passat, el president de 
la Real Federación Española de 
Fútbol, Luis Rubiales, anuncia-
va un seguit de mesures per les 
categories de futbol de Primera, 
Segona i Tercera Federació. Una 
de les més destacades fou l’am-
pliació dels grups de Tercera de 
16 a 18 equips.
Una mesura que al llarg del cap 
de setmana ha estat motiu d’ale-
gria per molts equips de la cate-
goria arreu de l’Estat. 
La mesura estarà en mans de la 
propera Comissió delegada que 
és qui ha de fer-la oficial.
Durant els dies següents a 
l’anunci han hagut informaci-
ons confoses. Per un costat es 
va dir que es respectaria el pla 
de competició i que, per tant, 
pujarien equips de Primera cata-
lana per omplir possibles  buits. 
Després s’ha especulat en què 
la mesura salvaria equips que 
baixen pel pla de competició de 
Tercera Federació a la categoria 
que es crea la temporada vinent: 
la Súperlliga Catalana. Afectaria 
a Vilafranca i Vilassar.
En tot cas també, cal esperar 
la darrera jornada de la Segona 
Federació, el proper cap de set-
mana, per saber si baixarà algun 
equip català més. De moment, 
baixen Olot i Prat. 
Cerdanyola, Lleida i Futur Bada-
lona no tenen encara garantida 
la permanència. Si no baixa cap 

equip més i puja Sant Andreu o 
Sant Cristobal (un dels dos juga-
rà promoció d’ascens a Segona 
Federació), llavors dos equips 
més de Primera catalana hauran 
de pujar a Súperlliga. I, a la vega-
da, dos més hauran de pujar de 
Segona. O sigue, de Segona po-
drien pujar (a banda dels tres pri-
mers de cadascun dels 6 grups) 
5 dels 6 quarts classificats. Això, 
si acaba suposant un ascens d’un 
quart classificat del grup 6, pro-
piciaria que un altre millor segon 
dels tres grups de la província de 
Tarragona de Tercera catalana 
podria pujar. I enmig està la pos-
sible fusió Tortosa-Ebre Escola 
que també comportaria un altre 
espai per omplir amb un altre 
quart classificat de Segona. 
En clau rapitenca, l’ampliació 
d’equips a Tercera Federació fa-
ria dormir ja amb total calma a 
la Rapitenca que no hauria d’es-
tar pendent de si baixa un altre 
equip català de Segona Federa-
ció. O de si puja Sant Andreu o 
S Cristóbal.

La mesura s’ha 
d’aprovar de forma 
definitiva a través 

de la Comissió 
delegada

L’Ascó va perdre contra el líder 
Reddis (1-4). Els reusencs van 
marcar molt aviat i van impo-
sar-se, tot i que l’Ascó va tenir 
els seus moments amb ocasi-
ons per entrar en el partit, fins 
i tot amb un gol anul.lat a la 
represa. Però el Reddis, amb 
molts jugadors que van pertà-
nyer a l’Ascó,  va ser molt con-
tundent i va sentenciar amb el 
0-4 que va marcar Sergi More-
no. 
Fou la segona derrota seguida 
d’un Ascó que ha vist frenat el 

L’Ascó no pot amb el líder
seu impuls. 
D’altra banda, dilluns, a Canal 
TE, a Minut 91, German, direc-
tor esportiu, va anunciar que no 
seguirà a l’Ascó. Decisió presa 
per temes de caire personal. 
Uns temes que pot quadrar 
millor amb el Futbol Formatiu, 
club en el que passarà a ser-ne 
el director esportiu.

German no seguirà 
al FC Ascó www.mesebre.cat
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SEGONA CATALANA
El Móra la Nova va acomo-
dar-se amb victòria, contra el 
Vendrell (3-2). 
Ambrós Segura, mister del 
Móra la Nova: “un partit 
complicat en l’aspecte mo-
tivacional tenint en compte 
que l’equip ja estava salvat. 
Però va estar a l’altura i va 
competir fins el final i  ens 
vam poder acomiadar de 
l’afició amb un triomf”. 
Sobre la temporada, Am-
brós comentava que “hem 
estat un xic irregulars. Vam 
començar bé però després 
entre lesions i jugadors que 
no van seguir, ens vam que-
dar minvats i no vam acabar 
la primera amb bones sen-
sacions. Posteriorment, vam 
efectuar incorporacions que 
van fer que l’equip tingués 
més competitivitat i la ve-
ritat és que hem fet un play 
off força bo, en una bona lí-
nia amb nomes una derrota i 
assolint l’objectiu que era la 
permanència. Per tant, valo-
ració positiva del darrer tram 
de la campanya. M’agradaria 
destacar el comiat de Ricard, 
porter que es retira. Ha estat 
un referent al vestidor fent 
equip i estant sempre en dis-
posició d’ajudar assumint el 
seu rol en tot moment. Molt 
agraït per tot plegat”.

Ulldecona-Tortosa, 1-1
L’Ulldecona va empatar amb un 
Tortosa que va ser irregular en 
el partit (1-1). Dani Quesada va 
avançar a l’Ulldecona. Ibra va 
empatar a la represa. L’Ulldeco-
na, minvat d’efectius, va tornar 
a utilitzar juvenils, dos d’ells ti-
tulars. Moha, de l’Ulldecona: 
“penso que per moments vam 
imposar-nos i, tot i no generar 
tantes opcions com en la jorna-
da anterior, vam tenir-ne per a 
poder sumar els tres punts. Des-
tacar de nou als juvenils i a tot 
l’equip pel partit. Estàvem molt 
limitats d’efectius i sabíem que 
a la segona meitat ho podíem 

Ebre Escola, triomf d’ascens
L’Ebre Escola va guanyar el Mo-
rell amb un gol del debutant 
Omar (1-0). L’exjugador de la Ra-
pitenca va jugar a la segona mei-
tat i va decidir amb un tret des 
de fora de l’àrea. Va ser un partit 
molt travat en què el Morell va 
tancar molt bé els espais i no va 
deixar maniobrar a l’Ebre Escola. 
Balart, de l’Ebre Escola: “vam te-
nir més possessió però ens va 
costar generar. Va ser complicat 
trobar espais. També dir que en 
la nostra situació era important 
no fer concessions perquè un 
punt era un bon resultat. A la re-
presa Omar va aconseguir  el gol 
que va premiar el treball i que ja 
ens acosta a un somni que ara 

tenim molt a prop”. Sergio Paz, 
mister del Morell: “després del 
partit d’anada, vam aprendre la 
lliçó i vam buscar no pressionar 
tan amunt i fer-ho en un bloc 
mig baix. Va ser un partit amb 
poques opcions i al final va deci-
dir una acció individual d’un ju-
gador que va marcar distàncies. 
La derrota frena la dinàmica que 
portàvem però seguirem treba-
llant per competir fins al final en 
la lluita per esta quarta plaça”.

Aldeana-Jesús i Maria, 2-1
L’Aldeana va remuntar i va gua-
nyar el Jesús i Maria en un par-
tit molt interessant a la segona 
meitat (2-1). A la primera es va 
avançar el Jesús i Maria, amb 
un gol de Gabri. Els locals van 
tenir una opció amb rematada 
de Gerard al travesser, i el Jesús 
i Maria, molt clara, la va dispo-
sar en botes de Gabri. El partit 
al primer temps va ser més lent. 
Però al segon va ser trepidant. 
Molt bo. Molt de ritme, ana-
des i tornades i ocasions a les 
àrees. Hagués pogut guanyar 
qualsevol dels dos. Al final, va 
guanyar l’Aldeana amb el gol 
d’Aleix. Ferran Simó, tècnic de 

l’Aldeana, valorava “el treball de 
l’equip i la remuntada en una 
segona part que va ser molt 
oberta. Important l’aportació 
dels juvenils. Seguirem compe-
tint com diumenge per acabar 
el millor possible”.
Lluís Fornés, del Jesús i Maria: 
“partit molt bonic per a l’es-
pectador en el que penso que 
el Jesús i Maria va merèixer un 
millor resultat. Va ser un dels 
millors partits que hem fet en 
el play-off. Vam acabar amb la 
consciència tranquil.la de l’es-
forç fet i, tot i al derrota i que ara 
els resultats no surten, satisfets 
pel joc i el treball”. 

Roda de Barà-Ampolla, 3-3
L’Ampolla va cedir un empat al 
camp del Roda de Barà (3-3) en 
un partit que anava guanyant 
0-3. Partit sense més trascen-
dència tot i que els ampolleros 
volien acabar la temporada amb 
un triomf després d’un play off 
en el que han tingut dèficit de 
punts. Afortunadament, els de la 

primera fase i els resultats inicials 
de la segona van comportar una 
garantia de permanència que 
s’ha assolit amb discrecció. Tam-
bé cal considerar les baixes que 
ha tingut l’equip, molt minvat en 
esta segona fase del playoff. Ara 
a perfilar  la planificació per tirar 
avant un nou projecte.

acusar. No obstant, tot i rebre el 
gol de l’empat, vam seguir cre-
ant possibilitats, molt intensos 
en els duels. En este aspecte, 
en molts moments, vam estar 
força bé”. Jordi Fabregat, tècnic 
del Tortosa:  “vam fer un par-
tit fluix i l’Ulldecona, amb més 
energia, va imposar-se en els 
duels. Natros, tot i empatar a la 
segona meitat, no vam ser pro-
tagonistes i no vam poder ge-
nerar arribades amb excessiva 
claredat. L’empat va ser un mal 
menor i la veritat és que d’este 
partit poques lectures positives 
podem fer”. 

1. Canonja
2. Ebre Escola
3. Tortosa
4. Aldeana
5. Pobla
6. Morell
7. Ulldecona
8. J i Maria

60
51
72
45
49
42
52
53

21
24
37
41
42
34
41
54

66
57
52
46
45
44
42
41

1. Camarles
2. Arboç
3. La Sénia
4. Ampolla
5. Roda
6. Riudoms

43
50
46
34
42
37

41
51
56
60
54
43

39
35
33
33
28
26

PLAY OFF ASCENS. Jornada 10

PLAY OFF Permanència. Jornada  10

1. Vilaseca
2. Móra Nova
3. Catalònia
4. R Bítem
5. Salou
6. Vendrell

39
45
38
31
50
20

31
46
59
44
61
59

39
37
33
32
32
21

PLAY OFF Permanència. Jornada 10

Omar, que va 
debutar, va marcar

el gol (1-0)
La Sénia-Camarles, 0-1

La Sénia va perdre contra el 
Camarles en un partit intras-
cendent en què els dos equips 
estaven salvats. Un gol de Mar-
tínez va valdre el triomf per a un 
Camarles que ha acabat el play 
off en primer lloc. 
Adrian, mister de la Sénia, deia 
que “era lògic que l’equip, amb 
l’objectiu assolit i amb el des-
gast de les últimes setmanes, 
no fou tan intens com en partits 
anteriors. Es va intentar però a 
la segona meitat va ser compli-

cat poder reaccionar i no es va 
poder empatar, tot i intentar-ho 
fins el final”. Adrian valorava 
“la permanència de l’equip, la 
seua progressió en la tempo-
rada, dels juvenils i de tots els 
jugadors. Amb la seua evolució 
hem pogut ser més competitius 
i hem millorat com a equip. Hi 
ha una base de jugadors amb 
projecció. De cara a la tem-
porada vinent, amb la directiva 
hem quedat que ens parlarem 
més endavant”.

Catalònia: 
comiat de Pau Alegria

El Catalònia va perdre en la 
seua visita al camp del Vilase-
ca en un altre partit en el que 
tot el peix estava venut. Va ser 
la darrera jornada. Pau Alegria, 
mister del Catalònia: “vam anar 
amb moltes baixes però l’equip, 
tot i rebre dos gols aviat, va do-
nar la cara i penso que va ser 
un partit amb anades i tornades 
en els que els dos equips vam 
tenir opcions i ells van ser més 
resolutius”. Pau ja es va acomi-
adar la setmana passada; “Dins 
l’organigrama del club he pas-
sat per moltes tasques, però 
mai m’hauria pogut imaginar 
que acabaria sent l’entrenador 
del Primer equip del meu po-
ble i poder gaudir d’un ascens a 
segona catalana i complir l’ob-

jectiu de la salvació. Després 
de pensar-ho molt crec que la 
meva etapa com entrenador 
del Primer equip del Catalònia 
ha d’acabar aquí, deixant l’equip 
que més estimo a la categoria 
que mereix estar. Ara toca do-
nar suport a l’equip des d’una 
altra perspectiva. Voldria agrair 
a la directiva l’oportunitat que 
m’han donat durant aquestes 
dues temporades. A tot el cos 
tècnic. Gràcies a tots pel treball 
i per patir els meus nervis a la 
banqueta. A tota l’afició, que 
sempre ha estat al costat de 
l’equip. Per acabar, a la meva 
família i la meva parella que ha 
hagut de suportar una tempo-
rada difícil. Gràcies de tot cor 
per fer-me sentir tan estimat”.

L’ampliació de la Tercera RFEF
L’anunci de la Real Federacion 
Española de Futbol valorant 
positivament l’ampliació, per la 
temporada vinent, dels grups 
de Tercera Federació de 16 a 
18 equips, comporta que clubs 
de Segona catalana es puguin 
veure afectats. I així serà si es 
confirma la noticia per  la Co-
missió Delegada.  Cal estar 
també alerta de com queden 
els descensos catalans de Se-
gona RFEF (de moment baixen 
Olot i Prat ).  Falta una jornada. 
Si no hi ha cap descens més i si 
puja el S Cristobal o S Andreu 
(a Segona RFEF) en la promo-
ció, els buits que farien falta 
s’omplirien estirant equips de 

categories inferiors. L’Aldeana 
és quart al play off d’ascens 
(pugen els 3 primers i 3 millors 
quarts dels sis grups). I ara és 
el cinquè quart. Per tant, si es 
produeixen les combinacions, 
el cinquè millor quart de Se-
gona, dels play-off, podria tenir 
premi. I a tot plegat, cal espe-
rar si es confirma la fusió Tor-
tosa-Ebre Escola que acabaria 
comportant un altre ascens 
d’un quart classificat. Tot este 
plantejament podria afectar 
també equips de Tercera cata-
lana. Podria pujar un altre millor 
segon dels 3 grups provincials 
(un ja puja). I si això passa, un 
altre equip de 4a podria pujar.  

Móra la Nova, 3
Vendrell, 2
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“El Bítem és de 
Segona”

2A/3A CATALANA

Més info de Tercera a la plana 20.

AMPOSTA, 5
S BÀRBARA, 0
L’Amposta va golejar el San-
ta Bàrbara i segueix ferm en la 
segon plaça. Una plaça que po-
dria  tenir premi, tot i que estaria 
per confirmar-se més endavant. 
L’equip de Serrano va avançar-se 
aviat en el marcador. No obs-
tant, el Santa, amb l’1-0, va tenir 
tres opcions que va evitar Ma-
nel, porter local. D’un possible 
empat es va passar al 43 al 2-0, 
amb gol de Marc. A la represa, el 
Santa encara va estar dins de la 
confrontació i Manel va avortar 
el llançament d’una falta dels vi-
sitants. Però l’Amposta, letal en 
l’aspecte ofensiu en esta recta 
final de temporada, va sentenci-
ar a la represa amb un gran gol 
de Becerra. El partit ja no va tenir 
més història i Becerra va marcar 
el 4-0. Al final, Nico va establir 
el 5-0. Resultat inflat perquè cal 
dir que porter Manel va ser dels 
millors de l’Amposta. 
No obstant, la contundència 
ampostina en atac va determi-
nar. Ja ha superat els 100 gols. 
La nota negativa foren les lesi-
ons dels pichichis locals Marc 
López i Ferreres. No obstant, en 
principi, no tenen es preveu que 
aviat es puguin recuperar.  

El Remolins-Bítem assoleix el 
miracle en véncer el Salou (0-1)

El Remolins-Bítem va guanyar el 
Salou i d’esta forma se salva del 
descens a Tercera (0-1). 

Temporada amb patiment
Els de Bítem, amb dèficit de 
punts després de la primera fase, 
en el play off han reaccionat. La 
directiva va fer un esforç subli-
me amb fitxatges que han estat 
revulsius. 
L’equip, amb Subi a la banqueta, 
ha sabut patir quan pitjor ho te-
nia. En la darrera jornada, el Sa-
lou se salvava amb un punt. Els 
de Bítem havien de guanyar. 
Adri Alonso va fer el 0-1 als 20 
Minuts. I Anton va tenir una oca-
sió molt clara per encarrilar el 
duel abans del descans. Amb 
el 0-1, el Salou també va avisar, 
amb un tret de Jan al travesser.
A la represa, amb els minuts, els 
salouencs van assumir riscos i 
el R Bítem, a la contra, va crear 
diverses situacions per a sen-
tenciar. L’equip va haver de so-
frir una vegada no va marcar el 
segon gol. Cal destacar que va 
estar molt ferm en defensa. Ja 
en afegit, en la darrera jugada 
del partit, arran d’una falta a la 
frontal de l’àrea visitant, els lo-
cals van demanar un penal per 
unes mans del visitant Guillem, 
que estava a la tanca. L’àrbitre 
va xiular el final del partit davant 
de les protestes salouenques. 
En tot cas, els ebrencs van fer 

mèrits per emportar-se el tri-
omf. Els de Bítem van assolir la 
permanència quan fa uns me-
sos ningú ho hagués pronos-
ticat.  Subi, mister del R Bítem, 
va destacar la “confiança que va 
dipositar la directiva al seu mo-
ment per poder assolir l’objec-
tiu. Remarcar l’esforç que han 
fet. També agrair als jugadors i 
a l’afició el seu suport. I a Emili, 
que m’ha ajudat en moltes oca-
sions. Així mateix, destacar un 
jugador com Juanca que sem-
pre ha estat a disposició i que 
no el vaig poder posar per jugar 
els minuts que mereixia. En ge-
neral, hem patit molt però ho 
hem aconseguit. Són moments 
d’emocions contingudes. Pen-
so que pel partit vam merèixer 
la victòria. Després del gol vam 
passar per una fase de dubtes 
en què els nervis van pesar. No 
obstant, poc abans del descans 
vam poder fer el 0-2, amb l’oca-
sió d’Anton. Cas de fer-lo ens 
hagués donat molta seguretat i 
a ells els hagués afectat al segon 
temps. A la represa vam poder 
sentenciar amb diverses con-
tres. No va ser així i vam acabar 
sofrint fins el darrer instant”.

EL GANDESA, MÉS A PROP 
DE SER CAMPIÓ

El Gandesa va guanyar el cuer 
Benissanet (7-0) i està a  a un 
pas de ser campió. 
Amb un punt demà al camp del 
Tortosa Ebre, els terraltins  ja 
serien campions de lliga. 
D’altra banda, sobre l’evolució 
de Pau Ripoll, en principi, dir 
que el diagnòstic de la lesió no 

sembla que  sigue el greu que 
s’esperava. “Cal ser prudents 
però les sensacions a hores 
d’ara, respecte el dia del partit 
de la Cala, són més optimistes”. 
Finalment, destacar el retorn 
diumenge passat d’Oriol, des-
prés de mesos sense jugar  amb 
el conjunt gandesà.  

XERTA, 3
AMETLLA 6
L’Ametlla no va perdonar i va gua-
nyar a Xerta. Segueix en la tercera 
plaça, lluitant per la segona. 
Des del Xerta, del partit, valora-
ven que “es va notar la necessi-
tat i els objectius de cada equip. 
Però, tot i això, natros teníem 
ganes de guanyar contra un rival 
de la part alta, per seguir compe-
tint. No obstant, ja molt aviat ells 
van avançar-se i això ens va des-
col.locar bastant. Ens va afectar. 
Vam intentar-ho però ells al pri-
mer temps van estar ben posats i 
van ser molt eficaços en les oca-
sions que van crear, fent sensa-
ció de perill quan van arribar. I 
així al descans el resultat fou 1-4. 
Ells van ser superior al primer 
temps. A la represa vam bus-
car fer el 2-4 i tenir possibilitats 
d’entrar en el partit. Així va ser i el 
partit es va igualar. Però acte se-
guit ens van marcar el 2-5. Vam 
fer el 3-5 però poc després ells 
van aconseguir el 3-6 i això ens 
va complicar poder reduir dis-
tàncies. Ells, en general, van ser 
contundents en atac. Felicitar a 
l’Ametlla, va ser mereixedora de 
la victòria”. 
Xavi Subirats, de l’Ametlla: “el 

partit es va posar de cara en 
la primera jugada amb el 0-1. 
L’equip es va adaptar bé al partit 
i va ser molt resolutiu. Després 
vam aconseguir dos gols més. 
Ens van marcar l’1-3 però l’equip 
abans del descans va establir l’1-
4. A la represa ells van fer el 2-4 
però l’important fou que vam re-
accionar i vam fer el 2-5 de se-
guida. Ells a la represa van estar 
un xic millor que natros. Potser 
natros ens van acomodar una 
mica. Però quan ells van marcar 
natros vam replicar d’immediat, 
sense donar opció. A seguir, po-
sant pressió a l’Amposta en les 
jornades que manquen”.  

ROQUETENC, O
RAPITENCA, 5
Miquel Campos, cap de prem-
sa del Roquetenc: “resultat tan 
contundent com enganyós. La 
primera part va estat marcada 
per la forta calor i això va fer que 
el ritme fora lent: gairebé no  es 
van produir ocasions de gol fins 
que al minut 39 arribaria el pri-
mer penal que va donar avan-
tatge als Visitants. El Roquetenc 
va reaccionar al gol rebut i en 
els darrers cinc minuts del pri-
mer temps va disposar de tres 
clares ocasions per empatar. La 
segona part va començar amb 
clar domini local i els de Roque-
tes van desaprofitar dos clares 
ocasions, però, quan sembla-
va que arribaria l’empat, en una 
jugada de contraatac l’arbitre 
va xiular un polèmic segon pe-
nal favorable als rapitencs molt 
protestat pels jugadors i afició 
local. El Roquetenc es va refer 
disposant de moltes ocasions; la 
falta d’encert va impedir marcar 
el gol que hagués donat vida. En 
aquesta fase del partit els locals 
també van reclamar dos possi-
bles penals però l’àrbitre no es-
tava disposat a xiular res a l’àrea 
visitant. Al tram final, amb el Ro-
quetenc molt cansat, els visitants 
mot efectius marcarien dos gols 
que van sentenciar el partit, i al 
temps de descompte l’àrbitre va 
xiular un tercer penal favorable 
als rapitencs”. Calduch, segon 
mister de la Rapitenca: “va ser un 
partit més igualat del que diu el 
marcador. El 0-5 fou enganyós. 
Teníem al Roquetenc ben es-
tudiat i la veritat és que el par-
tit va sortir com esperàvem. La 
primera meitat fou igualada. Ells 
van fer algunes ocasions aillades 
i natros també, tenint més pos-
sessió de pilota. Va arribar el pri-
mer penal, que va ser el 0-1. Ells 
van reaccionar amb una ocasió 
abans del descans. A la represa,  
vam buscar més la contra. Ens 

vam posar 0-2 amb un penal 
molt clar. Li van fer a Girvinho, 
que es va anticipar, molt ràpid. 
Llavors ells van tenir dues o tres 
ocasions molt clares, reclamant 
un penal per unes mans, que es 
van produir d’un rebot anterior. 
Vam passar esta fase i en una 
contra vam marcar el 0-3. Des-
prés en un córner el 0-4 i al final, 
de penal, que va ser-ho, va venir 
el 0-5. Penso que l’àrbitre no va 
ser determinant. Però insistir en 
què el marcador va ser abultat. 
De totes formes, cal valorar el 
treball de l’equip i la interpreta-
ció que va fer del partit al camp 
d’un rival competitiu. Seguirem 
fins el final per mantenir esta 
quarta plaça”. 

LA CAVA, 3
FLIX, 2
Després de moltes jornades, 
la Cava va tornar a guanyar a 
casa. Josep Garcia, segon en-
trenador de la Cava: “va ser un 
partit a casa que afrontàvem 
amb moltes baixes però també 
amb responsabilitat per tornar a 
guanyar a casa després de jor-
nades sense fer-ho. L’inici del 
partit va ser amb ritme lent i 
joc travat, amb més domini per 
part nostra. El Flix ens esperava 
darrera. Vam anar madurant el 
partit però en una jugada aïlla-
da, a pilota aturada, el Flix es va 
avançar.  Tot i això ens vam re-
fer i abans del descans Andreu 
va empatar amb un golàs des 
del mig del camp. A la represa 
vam canviar el dibuix per tren-
car línies del Flix; els primers 
25 minuts van ser molt bons i 
ens van posar 3-1 destacant el 
primer gol de Margalef amb la 
Cava. Vam haver de fer canvis 
perquè ja vam acusar el desgast 
i el porter Izan Palacios va haver 
de sortir de jugador de camp. 
Vam utilitzar jugadors del fili-
al i del juvenil que havien jugat 
el dia abans. El Flix en una altra 
acció a pilota aturada va reduir 
distàncies i ens va fer patir fins 
el final. En els darrers minuts 
l’àrbitre va carregar de targetes 
els dos equips, quan potser no 
calia. Victòria molt treballada i 
merescuda per part nostra”. Els 
juvenils Roger i Aaron van jugar. 
Com a titular va fer-ho Andreu 
que va marcar un gol des del 
mig del camp.
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BY JOAQUIN CELMA

nota: el  numéric representa la classificació d’aquell 
any a la Tercera catalana.

LA PORTADA DE LA SETMANA BY JOAQUIN CELMA

CF CAMARLES C AT MÓRA LA NOVA

Aquesta setmana el meu 
homenatge als sis equips 
ebrencs de la Segona ca-
talana que jugaven el play 
off de descens aconse-
guint una gran gesta: es 
van salvar tots.
Camarles: tres genis, el 
seu mister Carlos, el crac 

LA JORNADA: ELS 6 EQUIPS EBRENCS, SALVATS
Ferran i el mestre Bertomeu 
com a secretari tècnic. Am-
polla: canvi de mister i un any 
més el seu president com va 
fer un escac i mat. Móra la 
Nova: destacar tota la família 
directiva i a una plantilla amb 
jugadors de la comarca que 
ha assolit de nou l’objectiu i 

s’ha salvat amb antelació. 
Catalònia: entre l’afició i 
l’Aleix van salvar l’equip, jun-
tament amb la gran feina del 
mister Pau Alegria que va ser 
recolzat en mals moments. 
La Sénia: a la jornada 11 no-
més tenia tres punts i des-
prés va arribar el miracle 

amb 8 babys de 19 anys de 
mitjana van enamorar i s’ha 
assolit l’objectiu amb la va-
reta màgica d’Adrian, l’entre-
nador. 
Remolins Bítem: tota la tem-
porada en descens com la 
temporada passada i a la 
darrera jornada va obtenir 

la permanència i en una 
darrera fase amb només 
una derrota; la directiva 
va traure money sota les 
pedres per pagar els fit-
xatges estrella. Gran es-
forç i sacrificis d’un equip  
que ha patit però al final 
va gaudir de la salvació.

CF AMPOLLA CF LA SÉNIA

CF JESÚS CATALÒNIA UD REMOLINS BÍTEM
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3A/4A CATALANA

PINELL, 5
AMETLLA, 1

MASDENVERGE, 2
GODALL, 0
El Masdenverge va assolir el ter-
cer triomf seguit i continua pro-
gressant en este final de lliga. 
Cristian, del Masdenverge: “va 
ser un partit una mica estrany. 
Ens va costar molt tenir pro-
funditat. El Godall va estar molt 
organitzat en defensa. Natros 
al primer temps vam tenir més 
pilota però no vam generar i 
no vam poder aprofundir. Ells 
van tenir una ocasió molt clara 
i en un córner també van poder 
marcar. Van ser les ocasions més 
clares que van tenir en el partit, i 
foren amb el 0-0.  Sobre al mi-
nut 30, arran d’una centrada, va 
haver una rematada i en la se-
gona jugada, Garxo va marcar 
l’1-0. A la represa vam tenir més 
domini però tampoc vam arribar 
amb excessiva claredat fins que, 
arran d’un penal, Dani va establir 
el 2-0 que ja va decidir. Satis-
fets per la victòria. Intentarem 
sumar el màxim possible en les 
jornades que manquen”. Des del 
Godall: “primers 20 minuts amb 
més control nostre tenint dues 
ocasions molt clares que Marti 
va aturar, una d’elles anava a la 
creueta i va ser capaç d’evitar-la.
El partit es va igualar i sobre la 
mitja hora el Masdenverge va 
marcar l’1-0. Vam haver de subs-
tituir el porter a la jugada del pri-
mer gol del Masdenverge. A par-
tir d’aquí, partit molt igualat amb 
alternatives i arribades a les dues 
àrrees, no amb molta claredat, 
amb un Masdenverge que va 
portar més el pes del joc. Al mi-
nut 70 penal a favor del Masden-
verge, que va ser clar, i amb el 
2-0 partit plàcit per a ells. Ja no 
vam poder entrar en el partit”. 

J I MARIA B, 2
CORBERA, 1

El Pinell recupera el liderat des-
prés de la seua victòria contra 
l’Ametlla i la derrota del Ca-
marles. Albert Lizaso, mister del 
Pinell: “el resultat no va reflectir 
com va anar el partit. Ens vam 
avançar aviat amb l’1-0 i des-
prés vam fer el 2-0. Ells, de pe-
nal, van reduir distàncies amb el 
2-1 abans del descans i el partit 
es va complicar. A la represa ells 
van sortir enxufats i van tenir 
opcions per empatar. La veritat 
és que en aquell moment s’ho 
van merèixer. Després l’Ametlla 
es va quedar amb deu i això va 
igualar el partit. Vam fer el 3-1 
que ja ens va donar tranquil.
litat. Vam dominar més i van 
caure els aldos gols. Queden 
3 partits i cada cop tenim més 
baixes i ho estem acusant”. Jor-
di Subirats, mister de l’Ametlla 
B: “el resultat va ser enganyós 
i abultat. Vam fer un dels mi-
llors partits de la temporada. 
Vam sortir molt serios contra un 
equip amb una qualitat indivi-
dual superior a la categoria que 
està. Ens vam adaptar al camp 
i al partit i tot i rebre dos gols 
no vam baixar el ritme i vam 
aconseguir el 2-1 tenint alguna 
ocasió més. Els quinze minuts 
de la represa vam ser els millors 
nostres, amb ocasions clares 
per empatar. Arran d’una acció 

CAMARLES B, 0
CATALÒNIA B, 2
El Catalònia va sorprendre i amb 
els punts de la impugnació del 
partit a l’Aldea, s’ha posat a la 
pomada. I més pel fet que hi 
haurà, d’entrada, 3 ascensos, 
dos d’ells per compensacions. 
El partit va ser igualat i també 
molt travat. Era de 0-0. Però al 
75 el Catalònia va avançar-se 
amb un gol de Joaquim, en fora 
de joc. Els locals van protes-
tar-lo molt. El Camarles es va 
abocar però el Cata va respon-
dre amb molta intensitat en de-
fensa i va sentenciar al final amb 
el 0-2, gran gol de Roberto. 
Florin, mister del Camarles: “un 
partit molt igualat en el que tot 
i tenir algunes ocasions ens 
va costar arribar amb claredat 
perquè vam jugar precipitats. A 
la represa la dinàmica va ser la 
mateixa i penso que era partit de 
zero a zero. El Catalònia es va 

Tercera derrota seguida del 
Ginestar. Marc, president del 
club ginestarol: “partit molt 
igualat a la primera meitat, amb 
poques ocasions, dins de les 
poques natros en vam tenir un 
parell per poder marcar. Va ha-
ver un penal molt clar a favor 
nostre que l’àrbitre no va xiular. 
A la represa l’Amposta va avan-
çar-se i llavors ens vam abocar 
per buscar l’empat. però amb 
espais ells van aprofitar-los per 
fer el 0-2. En la jugada va fal-
tar poder fer una falta tàctica. 
L’equip es va obrir i ens van fer 
el 0-3. A còpia de pilotes pen-
jades vam generar però no vam 
marcar fins al minut 90. No ens 
va acompanyar la sort. El penal 
potser hagués canviat la dinà-
mica d’un partit, que estava sent 
molt igualat. La sensació fou 
que vam intentar-ho però no 
va haver la sort i l’encert neces-
saris. I van haver decisions de 
l’àrbitre que també van influir i 
algun comentari que va fer que 
va sobrar”. Cano, de l’Amposta: 
“ja sabíem que era un partit clau 
si volíem estar a les posicions 
de dalt. Partit complicat i més 
perquè vam anar amb 3 juvenils 
i un cadet. L’equip va estar molt 
bé. He de felicitar els jugadors 
perquè van ser solidari i van tre-
ballar molt. A la primera meitat 
el joc va ser igualat igualtat, 
també travat. Ells algo més d’ar-
ribada però tampoc amb pe-
rill. A la represa vam fer un pas 
avant. Vam ser intensos i a par-
tir de recuperacions es va jugar 
ràpid a l’espai i així va arribar el 
0-1. Ells van abocar-se, van anar 
molt amunt i això va comportar 
espais darrera i d’esta forma 
vam marcar el 0-2 i el 0-3. Vam 
haver fer canvis obligats i va de-
butar el cadet que va estar molt 
bé, donant-nos aire al mig del 
camp. Vam saber sofrir i van ge-
nerar més contres per ampliar 
el marcador. Al final, ja en afe-
git, ens van fer el gol. Destacar i 
donar les gràcies a l’equip, amb 
molta unió. 3 punts important. 
Queden 3 finals més”. 

PERELLÓ, 1
TORTOSA EBRE, 1

GINESTAR, 1
AMPOSTA B, 3

El Perelló va sumar un empat 
que, amb la derrota del Corbe-
ra, l’acosta a la permanència. 
David Cuéllar, mister del Pere-
lló, del partit, va dir que “va 
ser  molt igualat. Natros vam 
sortir ben posicionats al camp 
i vam ser una mica superiors 
quant a intensitat i a domini 
del joc amb la pilota. Però en 
una transició que va acabar 
amb penal, ells van fer el 0-1. 
Els jugadors van protestar però 
va ser-ho. L’equip es va sobre-
posar i va generar dos o tres 
ocasions clares abans del des-
cans. Al la represa vam canviar 
el sistema i vam ser més ofen-
sius amb més gent per dins i 
per fora. Ells van defensar-se 
molt bé, amb gent poderosa 
en defensa. Natros vam te-
nir un parell d’ocasions clares 
i vam empatar al final amb un 
penal que va premiar el tre-
ball i penso que va ser el més 
just. Un punt que cal valorar 
davant d’un rival que està fent 
una gran segona volta i que es 
nota que està treballat i que 
està fent bé les coses”.  Òscar 
Rumense, tècnic del Tortosa 
Ebre: “va ser un partit igualat 
i molt disputat, en el que na-
tros vam estar molt ferms en 
defensa contrarestant el joc 
del Perelló. A la primera meitat 
no van haver moltes ocasions. 
Natros en vam tenir una que va 
ser un penal que hagués hagut 
de comportar expulsió. Nio-
més fou groga. Va ser el 0-1. La 
veritat és que l’àrbitratge va ser 
amb molts despropòsits, amb 
criteri desigual de targetes, a 
natros ens les ensenyava per 
les faltes que feiem i al rival, 
que tambá va ser intens com 
natros, no les mostrava. A més, 
van haver decisions confoses 
que ens van limitar. Malgrat 
això vam aguantar i vam poder 
respondre amb bona actitud  
als intents d’un Perelló que va 
insistir. Al final ens va xiular un 
penal inventat i admeto que 
vaig protestar però és que no 
es pot jugar amb el treball i els 
sentiments d’un equip, Penso 
que esta bé que es facin cam-
panyes pel joc net però els 
àrbitres també han d’assumir 
la seua part de responsabilitat 
perquè es poden equivocar 
però no fent-ho d’esta forma. I 
amb això accepto que el partit 
va ser igualat i que l’empat es 
pot considerar just davant d’un 
Perelló en el que es nota la mà 
del tècnic actual. Però van ha-
ver decisions arbitrals i actituds 
que no van ser correctes”.

Triomf de permanència per al 
filial del J i Maria. Va ser un par-
tit amb doble valor de punts i 
amb la derrota el Corbera que 
ja pràcticament s’acomiada de 
la categoria. Marcos a la primera 
meitat va fer l’1-0 i a la represa 
va marcar el 2-0. Al final, el visi-
tant Enric, de penal, va establir el 
2-1 definitiu. David Torres, mister 
del filial del Jesús i Maria: “vam 
aconseguir una victòria molt im-
portant que ja ens dona la per-
manència. A la primera meitat 
vam estar bé en defensa i vam 
avançar-nos en el marcador. 
Però vam vam jugar un xic pre-
cipitats. A la represa, Marcos va 
fer el 2-0 i llavors vam tenir cinc 
o sis ocasions molt clares, amb 
espais. Penso que un 5-0 hagués 
estat just per les ocasions. I al fi-
nal, amb el 2-1, de penal, vam 
acabar sofrint però vam sumar 
una victòria que comporta una 
permanència molt meritòria. Cal 
destacar els jugadors per l’es-
forç que han fet. Ens ha costat 
adaptar-nos a la categoria però 
a  manca de 3 partits hem acon-
seguit l’objectiu”. Jorge Párraga, 
mister del Corbera: “ens va cos-
tar molt adaptar-nos al partit i a 
les dimensions del camp. L’equip 
va fer un gran esforç i va lluitar 
fins el final però no es va poder 
assolir l’empat. Després de l’1-0 
ja vam anar a remolc i a la sego-
na meitat ens vam abocar però 
amb el 2-0 ja va ser complicat 
tot i ajustar el marcador i inten-
tar-ho fins el final”.   

avançar amb el 0-1, un gol molt 
protestat per fora de joc. Ho 
vam intentar però sense la cal-
ma necessària. I al final va venir 
el 0-2. A recuperar-nos i felicitar 
el rival pel partit i per la victòria”.  
Dani Fernández, del Catalònia: 
“va ser un partit en el que vam 
estar molt ben posats sobre el 
camp, amb molta intensitat de-
fensiva i en el que ens va sortir 
tot com ho havíem parlat, tenint 
la sort necessària per poder de-
cantar el partit en la seua recta 
final. Una sort que cal dir que 
vam buscar. La jugada del fora 
de joc per la imatge es compro-
va que ho és. En tot cas, valorar 
el convenciment que va tenir 
l’equip que va treballar fins el 
final i va sentenciar arran d’una 
bona contra ben culminada 
per Roberto. El triomf, amb els 
punts del partit a l’Aldea, i amb 
la situació de que hi ha més as-
censos, ens fa estar vius i amb 
possibilitats de lluitar-hi, era el 
nostre objectiu per al final de 
temporada i quan semblava 
que s’havia allunyat, aquí ens 
trobem. Satisfet per l’equip pel 
gran partit que va fer al camp 
del líder”.

de Salifú ens vam quedar amb 
deu. Tot i així l’equip no es va ti-
rar enrere i Kalifi va tenir l’opció 
per fer el 2-2. Després ens van 
marcar el 3-1. Però vam seguir 
i amb un gol fantasma (per mi 
la pilota va entrar) vam disposar 
d’una altra oportunitat. Amb els 
minuts vam baixar intensitat i al 
final i ells van marcar dos gols 
més. Tot i el resultat, vam fer un 
gran partit;content del treball 
dels jugadors”.

JE FLIX. DERROTA A 
LA CAVA (3-2)
Del partit a la Cava, Albert Saltor, 
mister del Flix opinava que  “vam 
canviar el sistema i a la primera 
meitat vam estar bé en defensa. 
Ens vam adaptar. No ens van fer 
perill però amb un tret des de 
gairebé el centre del camp ens 
van marcar. A la represa, amb l’1-
1, vam sortir igual. En un córner 
ens van marcar. La pilota, en la 
jugada prèvia, va sortir, i la juga-
da va acabar amb gol. Vam re-
cuperar-nos. No obstant, en un 
fora de joc clar ens van fer el 3-1.  
Com en altres partits, l’àrbitre 
ens va condicionar. Va canviar 
molt a la segona meitat. Ens vam 
abocar i vam establir el 3-2 però 
ja no vam poder empatar”.
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BY JOAQUIN CELMA

4A CATALANA

CD LA CAVA

FATARELLA, 2
ALCANAR, 7
L’Alcanar es dispara amb el tri-
omf al camp d’una Fatarella que 
no reacciona en el darrer tram 
de la lliga amb 18 gols rebuts 
en 3 partits. Josep Sastre, mister 
de la Fatarella: “a la primera part 
l’equip va plantar cara a l’Alcanar, 
tenint vàries oportunitats per ar-
ribar al descans guanyant,  ha-
vent remuntat amb el 2-1. Però 
la primera part va acabar amb un 
2-3 a favor de l’equip visitant. A 
la represa, l’Alcanar ens va mar-
car 2 gols molt seguits i això va 
fer que el equip s’enfonsés; vam 
avançar les línies per intentar re-
muntar però l’Alcanar va aprofi-
tar els espais i ens va marcar 2 
gols més. En definitiva molt bona 
primera part del Fatarella que a 
la segona no va poder aguantar 
l’esforç físic de la primera”.
Ruben, mister de l’Alcanar: “te-
níem un partit complicat i, tot i 
el resultat, així va ser. Vam sortir 
molt posats i vam poder avan-
çar-nos al marcador. Amb el 0-1 
vam baixa intensitat i la Fatarella 
va remuntar amb el 2-1. El partit 
es va travar amb moltes interrup-
cions; teníem ocasions però no 
les vam aconseguir aprofitar. Fi-
nalment Pau i Oriol van fer el 2-3 
abans de mitja part. A la segona 
meitat sabíem que no podíem 
baixar el ritme ja que la Fatarella 
no perdonava. I no ho vam fer i 
a més vam ser contundents a les 
dues àrees, Oriol i Jan, a pilota 
aturada, van ampliar el resultat i 
ja al final Adrià i Àngel, de penal, 
ens donaven 3 punts per conti-
nuar en posicions de la part alta 
de la classificació”.

FAIR PLAY DEL 
JESÚS I MARIA C

El cap de setmana passat es 
van viure tot un seguit d’actes 
commemoratiu a Tivenys amb 
motiu del centenari del futbol 
al municipi. Divendres va haver 
un sopar homenatge al club, 
amb reconeixements diversos. 
Va ser molt emotiu. 
I un altre acte emblemàtic fou 
diumenge, abans del partit 
contra l’Olimpic, en el que els 

LA GALERA, 4
SANT JAUME, 2
La Galera va guanyar el cinquè 
partit en la lliga. Son dues victò-
ries seguides a casa i l’equip que 
millora. Antonio Morales, tèc-
nic de la Galera: “vam afrontar 
el partit amb respecte i és que 
el Sant Jaume és un equip molt 
combatiu que lluita cada partit, 
cada pilota. I natros havíem de 
sortir amb la mateixa intensitat i 
havíem de lluitar. Tot i haver-ho 
parlat, ells van sortir més inten-
sos. I el partit va ser d’anada i tor-
nada, ells van tenir ocasions i na-
tros també. No semblava que els 
dos equips estem a la part baixa. 
Partit intens i de lluita. Al descans 
vaig dir als jugadors que si no po-
sàvem més intensitat, el podíem 
perdre. I és que el resultat va ser 
4-2 però hagués pogut ser 2-4. 
Natrops vam ser més eficaços i 
aquí va estar la diferència. Pen-
so que va poder passar de tot. A 
la represa, a partir del minut 15 
va ser quan natros vam generar 
més ocasions. Ells les van crea-
ra abans. Va ser complicat però 
vam assolir la segona victòria 
seguida i hem marcat 12 gols en 
dos partits. Hem de traure el més 
positiu de cada partit i, tot i que 
ens va mancar més intensitat en 
moments determinats en què el 
rival va apretar més, cal desta-
car l’actitud i l’efectivitat en un 
duel que vas ser molt disputat. 
Destacar la progressió que està 
tenint l’equip i amb estos ànims 
afrontem la propera jornada a 
Alcanar”. 

Àlex Ventura ha deixat der el di-
rector esportiu del CD la Cava. 
Àlex explicava que “han hagut 
unes diferències amb la junta 
quant a la planificació de la tem-
porada vinent i he decidit fer un 
pas al costat. És per un tema de-
portiu i per diferents criteris en 
este sentit”. 

jugadors actuals del Tivenys 
van fer un passadís a protago-
nistes que han format part de 
la història del futbol al munici-
pi. Així mateix, destacar que es 
va fer una exposició, al Centre 
d’Interpretació, que va estar 
oberta fins diumenge.  Una 
exposició ben treballada i que 
també es podrà visitar este cap 
de setmana vinent. 

TIVENYS, 4
OLIMPIC, 3
Victòria del Tivenys en els dar-
rers minuts en un partit carre-
gat d’alternatives. David Monta-
dit, president de la UE Tivenys: 
“primera part en la que no vam 
sortir ben posats i els visitants es 
van avançar al marcador quan 
només havien passat 5 minuts. 
A partir d’aquí, ells es van dedi-
car a defensar-se, jugant molt 
directes i natros poc a poc vam 
començar a entrar al partit i vam 
començar a tenir nombroses 
arribades fins que als últims 10 
minuts, mitjançant dos rema-
tades de cap, vam capgirar el 
marcador. A la segona part vam 
sortir confiats. Poc a poc vam 
estar més posats i els últims 20 
minuts van ser un constant atac 
i gol a les dos àrees en què els 
visitants foren capaços d’igualar 

El Jesús i Maria C va empatar 
contra el Gandesa B (2-2) en un 
partit que passarà a la hsitòria pel 
fair-play dels locals. El Gandesa 
guanyava 0-1 quan un jugador 
es va quedar a terra per lesió. La 
jugada va seguir i el J i Maria va 
empatar. Des de la banqueta lo-
cal ja van avisar que es deixarien 
fer un gol. I així va ser. Fou l’1-2. 
Posteriorment, el Jesús i Maria 
va empatar. 
David Torres, mister del filial del 
J i Maria: “el partit va ser molt 
igualat, natros vam tenir diver-
ses ocasions a l’inici fent un pal. 
Ells es van avançar amb un golàs 
de falta. A la segona meitat va 
haver una jugada en què un ju-
gador del Gandesa estava  terra 
per una falta nostra. L’àrbitre va 
deixar seguir. Tot i advertir-ho 
des de la banqueta, que es tirés 
la pilota fora, el nostre jugador 
va fer l’1-1. I en aquell moment 
ja li vaig dir a Sergi, tècnic del 
Gandesa, que a la pròxima ju-
gada ens deixàvem fer un gol. El 
Gandesa cal recordar que havia 
tirat la pilota fora dos vegades 
al primer temps, quan jugadors 
nostres van estar a terra. El Fair 
play ha d’estar per sobre tot. Ens 
vam deixar marcar l’1-2 i després 
vam empatar a dos i cal dir que 
vam tenir altres ocasions que no 

el marcador fins a dos vegades.
5 minuts abans del temps re-
glamentari vam establir el 4-3 
definitiu”. Moya, jugador de 
l’Olímpic: “a la primera meitat 
els dos equips vam sortir ben 
poscionats; natros amb les ide-
es ben clares, sent intensos en 
els duels i buscant ser directes. 
Ens vam avançar amb un excel.
lent gol de Pau. Vam seguir molt 
ferms en defensa, fins al minut 
30, quan en una indecisió nos-
tra a pilota aturada,  De la Tor-
re va empatar. Vam continuar 
treballant bé en un partit amb 
alternatives; però poc abans 
del descans ens van fer el 2-1. 
A la represa vam sortir a buscar 
l’empat i vam aconseguir-lo. 
Quedava temps per capgirar el 
resultat. No obstant, va ser el 
Tivenys qui va marcar el 3-2. No 
vam defallir i vam empatar a 3, 
sobre el 80. El partit es va po-
der decantar cap un costat o per 
l’altre, però ja al final arran d’un 
rebuig, la pilota va caure als peus 
d’un jugador local que va rema-
tar de primeres i va establir el de-
finitiu 4-3. Partit intens i igualat 
en el que per actitud i ganes vam 
estar a  l’altura. Content de com 
va anar, tot i la derrota”. 

100 ANYS DE FUTBOL A TIVENYS

vam materialitzar. Només dispo-
sàvem de 12 jugadors i un amb 
molèsties. Però l’important dis-
sabte era el filial B. Del juvenil no 
podíem agafar jugadors perquè 
jugàvem per la tarde. Malgrat tot 
vam fer un gran partit. Només 
puc destacar i agrair el que es-
tan fent els nois. Un orgull. Sa-
bem a que juguem i on podem 
arribar, defensem amb ordre i 
amb molta aplicació. Cal valorar 
molt la temporada d’este equip, 
així com la del B que, tot i els ad-
versitats, s’ha pogut reforçar i ha 
aconseguit la permanència”.

1. Gandesa
2. Amposta
3. Ametlla
4. Rapitenca
5. La Cava
6. S Bàrbara
7. Tortosa
8. Masdenverge
9. Roquetenc
10. Flix
11. Godall
12. Xerta
13. J i Maria
14. Perelló
15. Corbera
16. Benissanet

91
103
74
76
57
48
45
44
51
46
44
39
33
27
31
23

3a cata. 27 jor.      GF       GC     PNTS

20
29
35
34
36
45
42
41
45
59
60
56
66
64
98
102

72
64
62
52
50
39
38
37
35
35
31
30
21
20
13
5

1. Pinell
2. Camarles
3. Alcanar
4. Amposta
5. Catalònia
6. Gandesa
7. Ginestar
8. Tivenys
9. J i Maria
10. Fatarella
11. Ametlla
12. Olimpic
13. La Galera
14. Aldeana
15. La Cava
16. S Jaume

77
73
77
87
69
78
68
66
51
51
50
38
42
31
23
19

4a cata. 27 jor.      GF       GC     PNTS

28
27
44
38
31
46
42
63
38
81
87
62
83
69
77
92

60
59
55
54
53
52
49
46
42
31
27
23
20
18
16
12

ASCENSOS
Amb els 6 equips ebrencs de Segona ja salvats, es pot dir que de 
Quarta en pujaran 3 a Tercera. A més, si es confirma l’ampliació 
d’equips, de 16 a 18, de la Tercera RFEF i això coincideix amb altres 
compensacions, podria pujar el quart. Però això depèn ja de diverses 
combinacions. .

IMPUGNACIONS
El comité ha donat la raó al Catalònia B per la impugnació del partit 
al camp de l’Aldeana B. El partit va acabar 3-3 i ara els punts són per 
als jesusencs (0-3). D’esta forma, el Cata suma dos punts a la taula i 
puja una posició. D’altra banda, Apel.lació ha admès a tràmit el recurs 
de l’Amposta B per la impugnació del partit contra  el Jesús i Maria 
C, que va guanyar 1-2. El J i Maria ha presentat les al.legacions i el 
comitè haurà de decidir pròximament.  

VETERANS. AMPOSTA CAMPIÓ
L’Amposta va guanyar al camp de l’Aldeana (0-5) i és campió de la 
lliga a manca d’una jornada. Els altres resultats del cap de setmana 
passat van ser: Alcanar-Rapitenca 6-0; Vinaròs-Perelló 1-0; S Bàr-
bara-Canareu 2-3 i Tortosa-Roquetenc 1-1.

LLIGA FUTBOL 7 FEMENINA
El Roquetenc va guanyar el Perelló, rival directe, i segueix líder 
un punt per davant del Femení Alcanar, equip que en la jorna-
da propera visitarà el Perelló. I en la següent s’enfrontaran Alca-
nar-Roquetenc. 
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FAVES
AMB CLOÏSSES

INGREDIENTS (4 RACIONS)
•  1 kg de faves fresques pe-
lades
•  1 kg de cloïsses
•  oli d'oliva verge extra
•  un grapat de julivert
•  4 grans d'all
•  brins de safrà
•  sal
•  pebre negre

i tapeu-ho.  Quan comencin a 
deixar anar suc, deixateu una 
cullerada el safrà i afegiu-la-
hi.  Afegiu-hi les faves, barre-
geu-ho amb moviments suaus 
3 min, perquè es barregin bé 
els sabors, i rectifiqueu-ho de 
sal i pebre negre.
CONSELL:
A l'hora de comprar, trieu les 
beines de faves més verdes i 
cruixents, són les més fresques.

PREPARACIÓ:
Renteu les cloïsses i deixeu-les 
15 min en remull. Peleu les faves, 
renteu-les i deixeu-les en re-
mull 20 min, perquè quedin més 
tendres. Coeu-les en una paella 
amb dos grans d'all, una cullera-
da d'oli d'oliva i una mica de sal; 
tapeu-ho uns minuts.  Esbandiu 
les cloïsses. En una cassola, ofe-
gueu els altres dos alls i el juli-
vert picat, afegiu-hi les cloïsses 
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VOLS ANUNCIAR-TE? Aquest és el teu espai privilegiat deAquest és el teu espai privilegiat de PUBLICITAT 977 279 290977 279 290
comercial@mesebre.cat

I M M O B I L I À R I A

AMPOSTA 
Local a l’avinguda La Ràpita 

en lloguer. Superfície 220 
m2. Ideal qualsevol tipus de 
negoci. Dona a dos carrers 

674 55 20 17.
ULLDECONA

 Local en lloguer o venda de 
35m, al carrer major. 

977 25 27 27

LES CASES D’ALCANAR 
Carrer Trafalgar. Local 
comercial a l’avinguda 

principal. Façana 
acristalada. Totalment 

condicionat. Ideal per a 
qualsevol  activitat de 

cara al públic. 
977 25 27 27

LA SÉNIA 
 LLoguer Pis ideal parelles, 
consta de menjador amb 
sortida balconada, cuina 
independent equipada, 

lavabo amb dutxa 
reformat, habitació doble i 

hab individual.
674 55 20 17.

LA RÀPITA
Plaça d’aparcament 

amb traster en lloguer.
A l’edifici El Mariner,

a primera linea de mar, 
al davant del Club Nàutic. 

Zona molt difícil d’aparcar 
a l’estiu.

 977 74 33 99

TREBALL

Empresa de serveis en constant creixement  busca personal per a treballar a la zona de Terres de L’Ebre:

Interessats, enviar whatsapp al 617 702 159

· GRAU EN FISIOTERÀPIA
· PERSONAL AUXILIAR
· GRAU EN MEDICINA

· GRAU EN INFERMERIA

· GRAU EN TERÀPIA OCUPACIONAL
· GRAU EN TREBALL SOCIAL

· SERVEI D'ASSISTÈNCIA AL DOMICILI

112

TELÈFONS D’INTERÈS 
EMERGÈNCIES
MOSSOS D’ESQUADRA
BOMBERS
URGÈNCIES  (AMBULÀNCIES)

Secció patrocinada per:

Preu interesant
616 990 931

MARINA 
LA RÀPITA

ES LLOGA
Amarre 

8 metres

674 55 20 17
(Només WhatsApp)

POR JUBILACIÓN
Se vende local de 95 
m2, adaptado para 

Bar Restaurante, con 
la documentación en 

regla, en Tortosa.
90.000 €

628 59 14 18

FARMÀCIA RURAL

EN TRASPÀSEN TRASPÀS  
FACTURACIÓ CONSOLIDADA.FACTURACIÓ CONSOLIDADA.

IDEAL COM A PRIMER PROJECTE.IDEAL COM A PRIMER PROJECTE.

capricorn
22/12 al 20/01

Algú més jove et 
mostra el seu interès 
i hauràs de decidir 
si vols donar-li una 
oportunitat. Si has de 
signar un contracte/
sol·licitud, mira que 
les dades siguin 
correctes.

aquari
21/01 al 19/02

Alguna cosa que 
estaves esperant fa 
temps, sembla que 
es paralitza i tocarà 
esperar una mica 
més. Un familiar 
d'edat avançada et 
dona un consell que 
et serà molt útil.

sagitari
23/11 al 21/12

Si en l'àmbit laboral 
les coses estaven es-
tancades, s'obre una 
nova etapa. Reps els 
resultats d'una prova 
mèdica. Per millorar 
l'economia, hauràs 
de renunciar als 
capricis.

escorpí
24/10 al 22/11

El passat et ve a bus-
car. Això pot ser un 
antic amor que torna, 
antics companys de 
treball o que trobes 
un objecte perdut. 
Coneixes gent jove 
i que desprèn molta 
energia.

balança
24/09 al 23/10

Gestions vinculades 
a transmissió patri-
monial o herències. 
L'ambient laboral 
pot ser més tranquil. 
Si tens un problema 
de salut, cerques un 
professional amb 
més experiència.

àries
21/03 al 20/04

Vols posar-te al dia i 
et compres un nou 
mòbil o ordinador. Et 
cuides més i ajustes 
la dieta a les teves 
necessitats. Un veí 
sorollós molesta i 
hauràs de prendre 
mesures.

cranc
22/06 al 23/07

Amb la Lluna Minvant 
sents que voldries 
deixar enrere senti-
ments negatius i mals 
records. Dones voltes 
a la idea de buscar-te 
la vida en un altre 
indret i començar de 
nou.

verge
24/08 al 23/09

Et mous per resoldre 
algun problema de 
salut o per millorar 
els hàbits del dia a 
dia. T'interesses per 
noves maneres de 
veure la vida o bé 
augmenta la teva fe 
religiosa.

taure
21/04 al 21/05

El Sol en conjun-
ció a Urà inclina a 
profunds canvis 
interns. Tu ja no ets 
la mateixa persona 
i ja no t'agraden les 
mateixes coses. Tens 
notícies d'un amor 
del passat.

peixos
20/02 al 20/03

Després d'unes 
setmanes que poden 
haver estat mogu-
des, ara vius un mo-
ment més dolç i amb 
més pau interior. 
Cerques la manera 
de tenir temps per tu 
i pels que estimes.

lleó
24/07 al 23/08

Poses energia en 
oferir una imatge 
més juvenil. Pots 
rebre una oferta 
laboral que ve d'una 
altra província o co-
munitat. En l'amor, 
et sents atret per 
algú de més edat.

bessons
21/05 al 21/06

Mercuri deixa la 
retrogradació i sents 
que ja has de passar 
a l'acció. Si no estàs 
a gust a la feina, cer-
ques altres opcions 
que et facin sentir 
en sintonia amb tu 
mateix.

SHAKTI
ORIENTACIÓN 
ESPIRITUAL 

TAROT
De 10h a 12h 

y de 16h a 18h

LA VOLUNTAD 

977 71 82 79
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Marina Lanckmans: Traductora i especialista en tecnologies de la traducció


